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REVISTA PRESEI 
 

 Transportatorii au anulat protestul de joi, dar vor sa vorbeasca urgent cu Dancila 
Confederatia Operatorilor si Transportatorilor Autorizati din Romania (COTAR) a anulat protestul programat 
pentru joi dimineata in toata tara si i-a solicitat o intrevedere premierului Viorica Dancila, in care sa-i prezinte 
situatia. 
"Niciun membru COTAR nu va iesi maine (joi - n.red.) la protestul anuntat, considerand ca cetatenii Romaniei care 
beneficiaza de transportul rutier de persoane nu trebuie sa sufere din cauza incercarilor ministrului 
Transporturilor de a distruge firmele din acest domeniu care au capital romanesc. 
Decizia referitoare la stabilirea actiunilor ulterioare va fi luata dupa raspunsul pe care-l va da premierul Viorica 
Dancila", arata COTAR intr-un comunicat de presa transmis miercuri seara. 
De asemenea, membrii COTAR din toata tara sustin ca asteapta intalnirea cu premierul Viorica Dancila, pentru a 
lua o decizie in privinta viitoarelor proteste. 
"Am trimis astazi o adresa catre premierul Viorica Dancila, pentru detensionarea situatiei. I-am propus doamnei 
prim ministru o intalnire cu transportatorii rutieri de persoane, pentru a-i explica ce se intampla cu noi si ce 
nemultumiri avem in legatura cu Ministrul Transporturilor. 
Trebuie sa avem respectul cuvenit fata de cetatenii care au platit abonamente si bilete, care nu pot intelege ce a 
facut domnul ministru, astfel incat tot pe noi ne vor blama, daca intrerupem transportul in toata tara. 
In urma discutiilor cu doamna Viorica Dancila, vom anunta din timp un eventual protest, astfel incat sa nu 
deranjam cetatenii si pe cei care platesc abonamente si bilete. Oamenii nu vor intelege, daca noi oprim 
transportul maine (joi - n.red.), ca exista un ministru care vrea sa distruga transportul de persoane cu capital 
romanesc", a declarat Vasile Stefanescu, presedinte COTAR. 
Transportatorii sustin ca nemultumirile lor au pornit de la initiativa ministrului Transporturilor, Lucian Sova, care 
vrea, prin proiectul de ordin de ministru pentru modificarea regulilor de atribuire a licentelor de transport rutier 
de persoane, sa schimbe regulile jocului in timpul jocului. 
"Nu a facut niciun efort pentru a elimina pirateria din acest domeniu, dar face toate demersurile pentru a elimina 
transportatorii care functioneaza legal, in conditiile actuale ale pietei, desi toti au castigat licitatiile respectand 
conditiile impuse de lege. Nu inseamna decat a aduce pe altcineva in locul celor care au investit deja in parcurile 
auto actuale. Domnia sa este promotorul activitatii neautorizate, nelicentiate din Romania, este cel care a creat 
haos pe piata de transport persoane, prin introducerea sintagmelor 'in mod repetat' si in 'in mod permanent' in 
Legea 38/2003, in anul 2015", sustine COTAR in comunicat. 
De asemenea, membrii COTAR arata ca argumentele ministrului Transporturilor apar doar ca justificari de 
suprafata, fara a avea profunzime. Lucian Sova argumenteaza ca ar fi presat sa adopte unele modificari legislative, 
pe de o parte, de Consiliul Concurentei, iar, pe de alta parte, de Consiliul Europei. 
"Este, intr-adevar, in atributul Ministerului sa asigure conditiile unui mediu concurential normal in activitatea de 
transport rutier, iar acest lucru era necesar a se fi realizat si pana acum, potrivit dispozitiilor OG 27/2011, insa 
aceasta necesitate a existat si exista in legislatia care reglemeteaza activitatea de transport, iar piata de transport 
este asezata in prezent si apare ca stabila, tocmai tinandu-se cont de aceasta legislatie si respectand-o", adauga 
reprezentantii COTAR. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Federaţia Operatorilor Români de Transport protestează în nouă judeţe, altele se vor alătura 
Federaţia Operatorilor Români de Transport (FORT) protestează în prezent în nouă judeţe, unde a oprit circuaţia 
maşinilor de transport persoane, urmând ca în perioada următoare să oprească transportul şi în celelalte judeţe, a 
declarat pentru MEDIAFAX Augustin Hagiu, preşedinte FORT. 
„Am început deja să protestăm în nouă judeţe: Vaslui, Iaşi, Botoşani, Galaţi, Constanţa, Braşov, Călăraşi, Neamţ şi 
Mureş, urmând ca în perioada următoare să fie oprită circulaţia şi în celelalte judeţe. La această oră este oprită 
circulaţia şi pe ruta judeţeană şi interjudeţeană, până în ora 12.00, urmând să continuăm până la scoaterea 
acestui ordin”,a spus Hagiu. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/lucian-sova/ministrul-transporturilor/transportatorii-de-persoane-s-au-luat-la-harta-cu-ministrul-lucian-sova-iata-de-ce-l-au-amenintat-cu-greva-generala-1533110
http://www.ziare.com/lucian-sova/ministrul-transporturilor/transportatorii-de-persoane-s-au-luat-la-harta-cu-ministrul-lucian-sova-iata-de-ce-l-au-amenintat-cu-greva-generala-1533110


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Primele două judeţe care au oprit transportul de persoane interjudeţean şi judeţean de persoane au fost Vaslui şi 
Iaşi. Circulaţia se opreşte în mai multe judeţe, printre care Bistriţa şi Satu Mare. Numărul total de maşini licenţiate 
pentru cursele regulate de transport judeţean şi interjudeţean este de circa 30.000 iar daca FORT va opri circulaţia 
în jumătate din ţară, aşa cum şi-a propus, se vor opri circa 16.000 de maşini, a spus Hagiu. 
 Transportatorii sunt nemulţumiţi de un ordin al ministrului Transporturilor Lucian Şova care liberalizează 
tnsportul judeţean de persoane. Mai multe întâlniri au avut loc la Ministerul Transporturilor, iar pentru joi 
transportatorii au anunţat întreruperea transportului de persoane. Ulterior Confederaţia Operatorilor şi 
Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) a anunţat că a anulat protestul programat joi dimineaţa în toată 
ţara şi i-a solicitat o întrevedere premierului Viorica Dăncilă în care să îi prezinte situaţia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea Pensiilor, adoptată de Guvern | Olguţa Vasilescu: Nicio pensie nu va scădea. Punctul de pensie, 45% din 
salariul mediul brut/ Care sunt principalele reglementări  
Guvernul a adoptat, miercuri, în şedinţă, noul proiect al Legii Pensiilor, documentul având şi avizul Consiliului 
Economic şi Social. 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a anunţat, miercuri, după şedinţa de Guvern în care a fost adoptat noul 
proiect al Legii Pensiilor, că nicio pensie nu va scădea după recalculare, că nu se modifică vârsta standard de 
pensionare şi nici stagiul de cotizare. 
"Nicio pensie nu ca scădea după recalculare. Nu se modifică vârsta standard de pensionare şi nici stagiul de 
cotizare", a declarat ministrul Muncii, după şedinţa de Guvern. 
Lia Olguţa Vasilescu a mai anunţat că printre noutăţile aduse de proiect se numără cea privind introducerea 
masteratului şi doctoratului ca perioade necontributive asimilate stagiului de cotizare, pentru fiecare an de 
perioadă asimilată urmând a se acorda câte 0,25 de puncte. 
Vasilescu anunţă că impactul financiar în anul 2019 al Legii Pensiilor va fi de 8,4 miliarde lei. În 2020 suma se va 
tripla 
Guvernul a aprobat, miercuri, proiectul noii Legi a pensiilor, ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, precizând că 
impactul financiar al legii va fi în 2019 de 8,4 miliarde de lei, urmând să ajungă în 2020 la 24,8 miliarde de lei.   
"Impactul financiar va fi în anul 2019 de 8,4 miliarde de lei, în 2020- 24, 8 miliarde , în 2021- 58 de miliarde, iar în 
anul 2022 - 81 de miliarde", a declarat Lia Olguţa Vasilescu. 
Guvernul României a aprobat, miercuri, proiectul noii Legi a pensiilor, la propunerea Ministerului Muncii şi 
Justiţiei Sociale. 
Proiectul de lege prevede creşteri etapizate ale punctului de pensie, până în anul 2021, pentru ca, din anul 2022, 
să fie aplicată noua formulă de calcul bazată pe Valoarea Punctului de Referinţă (VPR): 
* 1.265 de lei în 2019; 
* 1.775 de lei în 2020; 
* 1.875 de lei în 2021, adică suma aferentă VPR nou introdus de 75 de lei, la care se adaugă majorarea de 10% 
aferentă sporurilor, acordului global şi altor drepturi de natură salarială pentru care s-au plătit contribuţii. 
Din anul 2022 Valoarea Punctului de Referinţă se va indexa, anual, cu inflaţia şi 50% din creşterea reală a 
câştigului salarial mediu brut realizat. 
Punctul de pensie va ajunge la 45% din valoarea salariului mediu brut pe economie, fără a lua în calcul întoarcerea 
sarcinii fiscale. De altfel, pensiile nu mai sunt purtătoare de CAS şi CASS, aceasta fiind una dintre primele măsuri 
adoptate după schimbarea guvernării din 2016, precizează Ministerul Muncii. 
În proiectul de lege se precizează că nicio pensie în plată nu va scădea. În cazul în care, în urma recalculării, va 
rezulta o sumă mai mică decât cea aflată deja în plată, atunci se va menţine suma în plată. Nu se modifică vârsta 
standard de pensionare, nici stagiul minim şi nici cel complet. 
Proiectul de act normativ se bazează pe mai multe principii fundamentale, respectiv contributivitate, adică plată 
în funcţie de contribuţie, eegalitate, adică pensionari care au aceeaşi vechime, dar care au ieşit la pensie în 
momente diferite, primesc aceeaşi sumă de bani, solidaritate socială, adică generaţiile în activitate susţin, prin 
plata contribuţiilor lor, generaţiile de pensionari şi, în viitor, vor fi susţinute la rândul lor şi imprescriptibilitate, 
adică dreptul la pensie nu se poate prescrie. 
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Noul proiect introduce sintagma contribuţii „datorate şi plătite”, pentru calculul pensiei. Asta ca urmare a faptului 
că, în trecut, au fost numeroase cazurile în care angajatorii nu achitau taxele către stat. 
Pentru a nu dezavantaja angajaţii, noua prevedere va fi luată în calcul doar pentru perioadele lucrate ulterior 
anului 2021, atunci când legea va produce efecte complete. Angajaţii nu vor fi penalizaţi pentru perioade lucrate 
anterior anului 2021, în cazurile în care angajatorii nu le-au achitat taxele. 
În paralel, proiectul de lege prevede şi debirocratizarea şi accesul online la informaţiile despre propriile 
contribuţii. Astfel, ANAF va transmite către Casa Naţională de Pensii Publice sumele datorate şi plătite pentru 
fiecare salariat. Cetăţenii se vor putea informa de pe site-ul CNPP cu privire la stagiul de cotizare realizat, venitul 
obţinut şi sumele achitate drept contribuţii. În cazul în care vor constata ca angajatorii nu le achită contribuţiile 
vor putea sesiza organele abilitate. 
În proiectul noii legi se menţine contractul de asigurare facultativă, care suferă, totuşi, câteva modificări. Astfel, 
dacă în actuala lege se poate plăti doar pentru cinci ani consecutivi retroactivi, pe viitor, persoana îşi va putea 
alege perioade diferite necontributive ca să totalizeze 5 ani. 
Plata se va putea face în rate, dar nu mai târziu de un an de la încheierea contractului. În cazul neplăţii integrale, 
se va lua în calcul suma parţial achitată. În prezent, asigurarea facultativă se face la nivelul salariului minim, dar în 
practică s-a demonstrat că aceasta nu asigură nici măcar pensia minim garantată, astfel că s-a decis folosirea 
salariului mediu ca indicator. Acest tip de contract se încheie doar în cazul persoanelor care au realizat stagiul 
minim de 15 ani. Se menţin prevederile referitoare la contractul de asigurare pentru perioadele viitoare încheierii 
lui, cu noua bază de calcul. 
Printre noutăţile aduse de acest proiect de lege se numără introducerea masteratului şi a doctoratului ca 
perioade necontributive asimilate stagiului de cotizare, care se adaugă facultăţii, stagiului militar, pensiei de 
invaliditate, concediului medical, celui pentru creşterea copilului, şomajului indemnizat, deportării, prizonieratului 
şi detenţiei politice, prevăzute de legislaţia în vigoare. 
Condiţia pentru asimilarea perioadei necontributive este ca stagiul minim de cotizare să fie de 15 ani. Pentru 
fiecare an de perioadă asimilată se acordă câte 0,25 puncte. 
Totodată, prin acest proiect este definit pensionarul ca fiind persoana care beneficiază de pensie de asigurări 
sociale şi a realizat cel puţin stagiul minim de cotizare de 15 ani, precum şi nevăzătorii care au realizat 1/3 din 
stagiul complet de cotizare. În cadrul acestei categorii a fost nominalizat ca pensionar şi nevăzătorul, a cărui 
situaţie a fost reglementată, în toată succesiunea actelor normative începând cu anul 1967, în condiţii specifice, 
determinate de situaţia fizică, motiv pentru care stagiul de cotizare necesar pensionării este mai mic decât stagiul 
minim de cotizare prevăzut de lege pentru asiguraţii sistemului public de pensii. 
Condiţiile speciale şi deosebite şi fostele grupe de muncă se păstrează şi, de asemenea, se creează baza legală 
pentru recunoaşterea altor locuri de muncă în condiţii speciale. 
De asemenea, au fost coborâte pragurile de reducere a vârstelor de pensionare de la 6 ani la un an pentru condiţii 
deosebite, şi de la 2 ani la un an pentru condiţiile speciale. De exemplu: pentru un an realizat în condiţii deosebite 
vârsta se reduce cu 3 luni, iar pentru un an realizat în condiţii speciale vârsta se reduce cu 6 luni. 
Ministerul Muncii precizează că, deşi propunerea partenerilor sociali a fost de a stabili un prag minim de 4 ani de 
la care să pornească reducerea, proiectul a fost modificat în sensul că pragul minim este de un an atât pentru 
condiţii deosebite cât şi pentru condiţii speciale. 
Dacă până acum, o persoană care avea perioade lucrate în condiţii de muncă în grupa a II-a sau deosebite de 
muncă mai mici de 6 ani nu avea nicio reducere, aceasta va putea beneficia de acum încolo de această facilitate 
(reducerea vârstei de pensionare). 
Proiectul prevede tot 4 categorii de pensii, cea de limită de vârstă, cea anticipată, cea de invaliditate şi cea de 
urmaş. Sunt aceleaşi patru categorii ca şi în vechea lege, dar unele au suferit modificări de structură. În cazul 
pensiei pentru limita de vârstă trebuie îndeplinite cumulativ condiţiile de vechime minimă şi vârstă standard de 
pensionare. Ca şi excepţie, actuala pensie anticipată (nepenalizată) devine pensie pentru limită de vârstă. Adică, 
persoanele care au 8 ani peste stagiul complet de cotizare, inclusiv din perioade asimilate, se pot pensiona cu 5 
ani înainte de îndeplinirea vârstei de pensionare. În acelaşi timp, în acest caz se poate cumula pensia cu salariul şi 
se valorifică perioadele necontributive asimilate. 
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O altă noutate este aceea că femeile care au realizat stagiul minim de cotizare de 15 ani şi au născut 3 copii pe 
care i-au crescut până la vârsta de 16 ani, beneficiază de reducerea vârstei de pensionare cu 6 ani. Începând cu al 
4-lea copil se adaugă câte un an în plus, pentru fiecare copil. Se menţin celelalte prevederi din actuala legislaţie cu 
privire la pensia pentru limită de vârstă, precum grupele, condiţiile speciale şi deosebite, handicapul s.a. 
Pensia anticipată (cu penalizare) este actuala pensie anticipată parţială şi se menţin prevederile legale în vigoare. 
În cazul pensiei de invaliditate se redefinesc gradele de invaliditate, pentru a se da posibilitatea desfăşurării unor 
activităţi profesionale, în paralel. Astfel, gradul I e caracterizat de deficienţă funcţională gravă şi capacitate de 
muncă diminuată, gradul II e caracterizat de deficienţă funcţională accentuată şi capacitate de muncă diminuată, 
iar gradul III e caracterizat de deficienţă funcţională medie şi capacitate de muncă diminuată. 
Pensia de urmaş se menţine şi, în plus de actualele prevederi, apare o nouă prestaţie, şi anume ajutorul pentru 
soţul supravieţuitor, care va primi 25% din pensia soţului decedat. Acest ajutor va putea fi cumulat cu propria 
pensie. 
Pensia minimă se calculează raportat la salariul minim brut pe economie din anul respectiv. Persoanele cu 
vechime de minim 15 ani primesc 45% din salariul minim brut pe ţară, iar pentru fiecare an de vechime în plus se 
adaugă câte 1% din salariul minim brut pe ţară. Persoanele cu vechime între 10 ani şi 15 ani, aflate la pensie la 
data intrării în vigoare a legii, primesc 40% din salariul minim brut pe ţară, iar pentru fiecare an de vechime în plus 
se adaugă câte 1% din salariul minim brut pe ţară. În cazul în care, din calculul pensiei rezultă o sumă mai mare, 
atunci persoana o va primi pe aceasta. Formula a fost introdusă pentru a remedia o inechitate prevăzută de 
legislaţia în vigoare, din cauza căreia nu se făcea nicio diferenţiere în funcţie de anii lucraţi între beneficiarii de 
pensie minimă. Adică, în practică se ajunge în situaţia în care un pensionar care a lucrat 12 ani, spre exemplu, să 
primească la fel cu unul care a lucrat 35 de ani, dar pe salariul minim pe economie. 
O altă noutate adusă de proiectul de lege este introducerea opţiunii pentru indemnizaţia socială minimă. 
Pensionarii aflaţi deja în plată, care au stagiul de cotizare sub 15 ani, vor putea opta între pensie şi indemnizaţia 
socială minimă. Opţiunea se va face prin Poştă, cu formular pretimbrat primit de la Casa Naţională de Pensii 
Publice, pentru a evita cozi interminabile la ghişee. Pensionarii în plată care au realizat stagiul de cotizare mai mic 
de 15 ani beneficiază de recalculare pe noua formulă, iar dacă suma rezultată este sub indemnizaţia socială 
minimă ei pot opta pentru aceasta din urmă. Pensionarii care nu optează rămân în plată cu suma rezultată din 
calculul pe baza contributivităţii. Sunt exceptaţi pensionarii care beneficiază de pensie de limită de vârstă şi au 
realizat stagiul minim cuprins între 10 şi 15 ani, conform legislaţiei în vigoare, la data stabilirii dreptului la pensie. 
Această excepţie este valabilă pentru persoanele deja pensionate la data intrării efective în vigoare a legii. 
În proiectul de lege se prevede că, pentru a putea deveni pensionar, este necesară o vechime de minimum 15 ani. 
Persoanele care vor avea o vechime mai mică de la data intrării în vigoare a legii vor primi o indemnizaţie socială 
şi vor face obiectul unei alte legi. 
Proiectul prevede că se valorifică toate drepturile de natură salarială, pentru care s-au plătit contribuţii: sporuri, 
acord global, al 13-lea salariu, ore suplimentare, prime, premii şi alte bonusuri. Se va acorda un procent de 10% 
din oficiu, care va putea fi majorat dacă pensionarul va aduce acte doveditoare din care să rezulte un procent mai 
mare. Dacă după recalcularea conform adeverinţelor aduse rezultă o pensie mai mică, atunci se păstrează pensia 
calculată cu majorarea de 10% acordată iniţial. Această modificare a fost operată deoarece pentru astfel de 
venituri s-au plătit contribuţii şi, cu toate acestea, ele nu sunt luate în calcul, în prezent, la stabilirea pensiei. 
Pensia va fi reprezentată de Numărul Total de Puncte înmulţit cu Valoarea Punctului de Referinţă (VPR). umărul 
total de puncte este suma punctajelor anuale. Punctajul anual este suma punctajelor lunare împărţit la 12 luni. 
Punctajul lunar este venitul brut realizat împărţit la câştigul mediu brut pe economie. 
VPR va fi de 75 de lei în anul 2021 şi a fost determinată prin împărţirea Valorii punctului de pensie din anul 2021, 
adică 1.875 de lei, la 25, care reprezintă vechimea medie de ani din sistemul de pensii, rezultată în urma aplicării 
ultimelor patru legi ale pensiilor. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Consiliul Economic și Social, critici pentru noua Lege a pensiilor: solitică discuții extinse în Parlament 
Consiliul Economic și Social arată că în actuala formulă, Legea pensiilor necesită multe discuții și lansează un apel 
către Parlament să nu ia proiectul venit de la Guvern ca atare ci să țină cont de amenendamentele care vor fi 
depuse. În ciuda criticilor, CES a avizat favorabil cu observații proiectul Guvernului. 
”Consiliul Economic și Social din România (CES) susține nevoia unei noi viziuni asupra sistemului de pensii din 
România. 
Astăzi, 10.10.2018, Consiliul Economic și Social a dezbătut proiectul de lege privind sistemul de pensii elaborat de 
Guvernul României. 
În calitatea sa de organ consultativ al Parlamentului și al Guvernului României, și din dorința de a realiza dialogul 
tripartit la nivel național, CES înțelege și susține nevoia de reformare a sistemului actual de pensii, astfel încât 
acesta să poată răspunde provocărilor economice și demografice pe care le aduce viitorul României. 
Proiectul de lege propus de Guvern este departe de-a fi unul care să răspundă nevoii de a avea un sistem public 
de pensii echitabil, coerent și sustenabil. În ciuda punctelor sale slabe, care sperăm să fie dezbătute pe larg în 
comisiile specializate ale Parlamentului, CES consideră că proiectul propus de Guvern este un bun document de 
lucru de la care pot porni discuțiile în Parlament, principalul for de dezbatere. 
Comisiile de specialitate ale CES și membrii Plenului atrag atenția asupra nevoii de a estima corect și realist 
impactul bugetar pe care prevederile acestei legi îl presupun, oferind analize serioase asupra surselor care vor fi 
folosite pentru a acoperi necesarul financiar, de a adapta măsurile propuse realității socio-economice și 
demografice a României viitorilor ani și de a lucra transparent și în baza unui parteneriat real cu toate 
organizațiile actorilor sociali interesați, astfel încât forma finală a legii să asigure pacea și justiția socială atât de 
necesare în România. 
În urma analizei Comisiilor de specialitate și a dezbaterii din ședința Plenului, CES a avizat favorabil cu observații 
proiectul de lege privind sistemul de pensii elaborat de Guvernul României. Avizul, însoțit de observațiile 
efectuate, va fi pus la dispoziția Guvernului și Parlamentului. 
Din dorința de a-și îndeplini mandatul conferit de lege și a se asigura că observațiile membrilor CES vor fi supuse 
atenției membrilor Comisiilor de specialitate ale Parlamentului, CES își anunță intenția să sprijine procesul de 
îmbunătățire a actualului proiect, inclusiv prin participarea directă a unei delegații de experți la lucrările Comisiilor 
de specialitate ale Legiuitorului.”, arată Consiliul Economic și Social. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dăncilă: Nu vor fi disponibilizări în învățământ. Promisiunile premierului 
Nu vor fi disponibilizări în învăţământ, dimpotrivă, se vor face angajări, promite Guvernul. Ordinul dat de fostul 
ministru Valentin Popa, prin care se tăiau 4.000 de posturi din Educație, va fi anulat de un altul, dat de ministrul 
interimar Rovana Plumb. 
Totodată premierul Viorica Dăncilă a anunţat astăzi, în şedinţa de Guvern, că se suplimentează numărul de posturi 
cu peste 1.300. 
În urmă cu o săptămână, sindicaliştii din învăţământ au avut discuţii aprinse cu secretarii de stat din minister. Ei 
spuneau că inspectoratelor şcolare li s-ar fi cerut să reducă 4.000 din posturile didactice şi cele nedidactice. 
Atunci, fostul ministru al Educaţiei, Valentin Popa infirma aceste informaţii. 
„În urma analizei făcute cu ministrul interimar Rovana Plumb vreau să vă anunț că ordinul privind numărul maxim 
de posturi finanțate din bugetul de stat pentru unitățile de învățământ preuniversitar de stat va fi modificat. 
Astfel, vor fi suplimentate posturi în 11 județe și București. Vorbim de 1.336 posturi. Această analiză a fost făcută 
în urma solicitărilor făcute de inspectorate având în vedere necesitățile punctuale la nivel local. Vreau să vă asigur 
că nu vor exista disponibilizări în învățământ și că ne respectăm în continuare angajamentele”, a spus premierul 
Viorica Dăncilă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Tudorel Toader, o nouă întâlnire cu reprezentanţii Comisiei de la Veneţia, la Strasbourg 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că se va întâlni joi, de la ora 15.00, la Strasbourg, din nou cu 
reprezentanţii Comisiei de la Veneţia. 
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Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat miercuri, întrebat de ce nu a luat în considerare opinia Comisiei de la 
Veneţia în adoptarea OUG pentru operaţionalizarea Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie, că orice lege 
poate fi modificată. 
„Mâine (joi- n.r.), la orele 15.00, voi fi la sediul Comisiei de la Veneţia, care este la Strasbourg. Normele 
constituţionale, validarea de către instanţa constituţională, certifică să spunem conformitatea soluţiei legislative 
cu exigenţele constituţionale. Mai departe, legea, ca orice lege, este perfectibilă şi poate fi modificată pe parcurs, 
cum şi legea 304, de 14 ani, din 2004 de când este în vigoare, a tot fost modificată şi de multe ori a fost declarată 
neconstituţională”, a declarat, miercuri, într-o conferinţă de presă la Guvern, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Guvernul a adoptat, miercuri, ordonanţa de urgenţă pentru operaţionalizarea Secţiei de investigare a 
infracţiunilor din justiţie, a anunţat ministrul Justiţiei. Tudorel Toader a precizat că dosarele de la DNA în care sunt 
investigaţi magistraţi se vor muta la Ministerul Public. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, pe 3 octombrie, că membrii Comisiei de la Veneţia au fost de acord 
cu OUG pentru legile justiţiei şi că joi va trimite draftul la CSM pentru aviz, urmând ca, săptămâna viitoare, să fie 
adoptată ordonanţa. 
Comisia de la Veneţia a prezentat pe 13 iulie un aviz preliminar privind legile justiţiei. Una din recomandările din 
raport se referă la reconsiderarea propunerii de înfiinţare a unui sediu/parchet al procuraturii ca structură 
separată pentru investigarea infracţiunilor comise de judecători şi procurori. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader: Ordonanţa de Urgenţă pentru operaţionalizarea Secţiei de anchetă a magistraţilor, adoptată/ Ce 
spune ministrul Justiţiei despre recomandarea Comisiei de la Veneţia  
Guvernul a adoptat, miercuri, ordonanţa de urgenţă pentru operaţionalizarea Secţiei de investigare a 
infracţiunilor din justiţie, a anunţat ministrul Justiţiei. Tudorel Toader a precizat că dosarele de la DNA în care sunt 
investigaţi magistraţi se vor muta la Ministerul Public. 
"Guvernul a adoptat astăzi OUG privind unele măsuri pentru operaţionalizarea secţiei de investigare a 
infracţiunilor din justiţie", a anunţat ministrul Justiţiei. 
Tudorel Toader a precizat că a considerat necesară o ordonanţă de urgenţă privind operaţionalizarea Secţiei de 
investigare a magistraţilor pentru că din 23 iulie au intrat în vigoare modificările Legii 304/2004 privind 
organizarea judiciară, una dintre prevederi refedindu-se şi la înfiinţarea acestei secţii, care trebuie 
operaţionalizată în termen de 3 luni de la intrarea în vigoare a legii. 
 "Mai e scurt timp şi la nivelul Consiliului Superior al Magistraturii nu au fost demarate procedurile pentru 
operaţionalizarea secţiei. S-ar crea aşadar un blocaj pentru că, pe de o parte, DNA îşi pierde competenţa cu privire 
la faptele posibile, iar secţia nu a devenit operaţională. Şi atunci OUG adoptată aduce elementele de noutate: În 
lege se prevede că legea funcţionează cu până la 15 procurori. Cineva ar putea spune, cine stabileşte că sunt până 
la 15, dacă-s 8, 10 etc. S-a prevăzut în mod expres faptul că Secţia va funcţiona cu 15 procurori. (...) Comisia poate 
funcţiona chiar şi în trei", a completat Tudorel Toader. 
Ministrul a anunţat că procurorii interesaţi să-şi desfăşoare activitatea în această secţie au un termen la dispoziţie 
pentru depunerea candidaturilor care se depun la direcţia de resurse umane de la CSM. "Direcţia verifică 
dosarele, le transmite la comisia formată din patru membri CSM, care organizează un interviu, urmăreşte 
îndeplinirea unor criterii legale, a competenţelor manageriale pentru cei care îşi doresc funcţia de procuror sau 
procuror-şef al secţiei şi stabileşte care sunt câştigătorii, care sunt cei mai bine plasaţi pentru funcţia de execuţie 
şi pentru celelalte funcţii. OUG a fost adoptată azi, se va publica azi sau mâine în Monitorul Oficial, ca orice OUG 
intră în vigoare la momentul publicării în MO, cu condiţia depunerii spre dezbatere la cele două Camere", a mai 
spus Tudorel Toader. 
Ministrul a declarat că, din momentul în care OUG este publicată în Monitorul Oficial, procurorul general are un 
termen pentru a asigura desfăşurarea activităţii acestei Secţii, adică spaţiile necesare, personalul auxiliar, de 
specialitate, aparatura şi toate cele necesare. 
Toader a mai spus că nu se suplimentează schema de personal, cei 15 procurori fiind selectaţi din sistem, dintre 
cei actuali. 
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Ministrul Justiţiei a mai precizat că dosarele de la DNA în care sunt investigaţi magistraţi se vor muta la Ministerul 
Public. La DNA sunt aproximativ 300 de dosare în care sunt investigaţi magistraţi. 
Toader, despre recomandarea Comisiei de la Veneţia: Legea poate fi modificată pe parcurs 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat miercuri, întrebat de ce nu a luat în considerare opinia Comisiei de la 
Veneţia în adoptarea OUG pentru operaţionalizarea Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie, că orice lege 
poate fi modificată. 
„Mâine, la orele 15.00, voi fi la sediul Comisiei de la Veneţia, care este la Strasbourg. Normele constituţionale, 
validarea de către instanţa constituţională, certifică să spunem conformitatea soluţiei legislative cu exigenţele 
constituţionale. Mai departe, legea, ca orice lege, este perfectibilă şi poate fi modificată pe parcurs, cum şi legea 
304, de 14 ani, din 2004 de când este în vigoare, a tot fost modificată şi de multe ori a fost declarată 
neconstituţională”, a declarat, miercuri, într-o conferinţă de presă la Guvern, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Guvernul a adoptat, miercuri, ordonanţa de urgenţă pentru operaţionalizarea Secţiei de investigare a 
infracţiunilor din justiţie, a anunţat ministrul Justiţiei. Tudorel Toader a precizat că dosarele de la DNA în care sunt 
investigaţi magistraţi se vor muta la Ministerul Public. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, pe 3 octombrie , că membrii Comisiei de la Veneţia au fost de acord 
cu OUG pentru legile justiţiei şi că joi va trimite draftul la CSM pentru aviz, urmând ca, săptămâna viitoare, să fie 
adoptată ordonanţa. 
Comisia de la Veneţia a prezentat pe 13 iulie un aviz preliminar privind legile justiţiei. Una din recomandările din 
raport se referă la reconsiderarea propunerii de înfiinţare a unui sediu/parchet al procuraturii ca structură 
separată pentru investigarea infracţiunilor comise de judecători şi procurori. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dana Gîrbovan, preşedinte UNJR, despre protocolul IJ-SRI: Problema supravegherii "preventive" a 
magistraţilor trebuie clarificată 
Preşedintele Uniunii Naţionale a Judecătorilor din România (UNJR), Dana Gîrbovan, critică în termeni duri 
protocolul încheiat de Inspecţia Judiciară cu SRI, precizând că acest lucru arată cât de tare a fost implicat Serviciul 
în activitatea judiciară. 
Dana Gîrbovan transmite, pe Facebook, că în perioada în care asociaţiile profesionale ale magistraţilor – UNJR, 
AMR şi APR – făceau demersuri susţinute, începute din 2015, pentru a lămuri implicarea serviciilor în justitie, 
Inspecţia Judiciară semna în 2016, "în dispreţul judecătorilor şi procurorilor", un protocol cu Serviciul Român de 
Informatii, "ce permitea acestuia verificarea judecătorilor şi procurorilor care ar fi putut săvârşi abateri 
disciplinare". Adică a oricărui judecător sau procuror, avertizează preşedintele UNJR. 
 Gîrbovan reaminteşte că, în 2015, a atras atenţia asupra pericolului amestecului serviciilor de informaţii în 
justiţie. UNJR, AMR şi APR au cerut atunci Consiliului Superior al Magistraturii să apere independenţa justiţiei în 
raport cu afirmaţiile generalului Dumitru Dumbravă, ce vorbea într-un interviu public, cu dezinvoltură, despre 
"câmp tactic" în justiţie, "menţinerea atenţiei până la finalizarea cauzei", "patternuri" privind comportamentele 
judecătorilor şi procurorilor. 
"Pentru noi erau chestiuni extrem de grave, pentru că vorbeau despre lucruri care nu ar fi trebuit să aibă vreo 
legătură cu înfăptuirea justiţiei. Modul în care CSM-ul de la acea vreme a tratat cererea noastră ne-a făcut să ne 
dăm seama că lucrurile sunt mai serioase decât ne imaginăm, că sunt chestiuni grave, ţinute ascunse, care trebuie 
să iasă la iveală. (...) Ulterior au ieşit la iveală decizii secrete ale CSAT, echipe mixte, protocoale secrete încheiate 
de SRI cu toate instituţiile de la vârful justiţiei. Protocolul dintre SRI şi Inspecţia Judiciară completează peisajul 
dezolant al unei justiţii care şi-a clamat neobosit independenţa, dar a permis SRI să pătrundă în fiecare instituţie 
fundamentală a sa, să îi influenţeze activitatea şi, prin asta, să compromită însăşi ideea de justiţie independentă", 
scrie Dana Gîrbovan. 
Preşedintele UNJR se întreabă care mai este rolul instituţiilor din sistemul judiciar dacă acesta, ca să funcţioneze 
optim, trebuie să semneze protocoale secrete cu SRI. "Ar fi mai simplu şi mai puţin costisitor pentru cetăţeni ca 
ofiţerii SRI-ul să şi ancheteze, să şi judece şi să îşi şi verifice proprii "magistraţi" procurori şi judecători", arată 
Gîrbovan. 
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Preşedintele UNJR avertizează că atât CSM, cât şi Inspecţia Judiciară au permis "ceea ce era de nepermis: 
intruziunea unui alt organ al statului, mai grav, a unuia care acţionează în secret, în cariera judecătorilor şi 
procurorilor". 
"În 2015, Inspecţia Judiciară a trimis Consiliului Superior al Magistraturii un raport privind rezultatul verificărilor 
preliminare făcute în procedura de apărare a independenţei justiţiei faţă de posibilă intruziune a SRI în justiţie, 
raport făcut pe baza unor NOTE SECRETE trimise de SRI. Raportul viza afirmaţiile făcute de generalul Dumitru 
Dumbravă într-un interviu acordat juridice.ro, iar notele secrete cuprindeau explicaţiile SRI la acele afirmaţii. La 
nici un an după aceea, în perioada în care noi luptam să aflăm adevărul, în plin scandal legat de intruziunea 
serviciilor secrete în justiţie, Inspecţia Judiciară încheie un protocol secret cu Serviciul Român de Informaţii. 
Culmea ironiei este că protocolul este vizat pentru legalitate de generalul SRI Dumitru Dumbravă", mai scrie 
Gîrbovan. 
Dana Gîrbovan arată că singura concluzie logică ce poate fi trasă este că, în urma verificării făcute anul anterior, 
Inspecţia Judiciară a fost atât de impresionată de activitatea SRI-ului în "optimizarea" justiţiei, încât a simţit 
nevoia de a colabora mai strâns cu Serviciul. 
"O bătaie de joc, o sfidare la adresa fiecărui judecător şi procuror şi a fiecărui cetăţean al acestei ţări. Conţinutul 
acestui protocol dintre SRI şi Inspecţia Judiciară este pur şi simplu de un absurd grotesc.Spre exemplu, se arată că 
: art. 3 alin.1. "Cooperarea se realizează în temeiul legii şi al prezentului Protocol, cu respectarea strictă a 
atribuţiilor şi competenţelor Părţilor, prin valorificarea eficientă a posibilităţilor pentru identificarea anticipată, 
prevenirea şi combaterea abaterilor disciplinare în rândul magistraţilor şi înlăturarea în tip util a unor fapte care ar 
putea afecta înfăptuirea justiţiei sau realizarea securităţîi naţionale." Adică SRI strângea informaţîi despre 
magistraţi pentru a identifica "anticipat" abateri disciplinare? Nici măcar Inspecţia Judiciară nu are atribuţii de 
prevenţie a abaterilor disciplinare, darăminte SRI. Cu alte cuvinte, cele două instituţii cooperau pentru 
îndeplinirea unor atribuţii pe care legal nu le aveau", potrivit sursei citate. 
Preşedintele Uniunii Naţionale a Judecătorilor din România spune că această activitate de "prevenire" a abaterilor 
disciplinare nu putea însemna altceva decât că SRI supraveghează "preventiv" judecătorii şi procurorii, îi 
monitorizează pentru a se asigura că aceştia nu uită că sunt "în slujba statului", că "servesc statul român", cum a 
spus actualul director SRI Eduard Hellvig. 
"Problema aceasta a supravegherii "preventive" a judecătorilor şi procurorilor de către SRI va trebui clarificată de 
către toate instituţiile cu atribuţii în domeniu. Apoi, au existat date/informaţii că judecătorii şi procurorii au 
comportamente de tip terorist, că există spioni printre aceştia sau aceştia se ocupă cu subminarea, sabotajul sau 
orice alte acţiuni care au că scop înlăturarea prin forţă a instituţiilor democratice ale statului ori altele similare? 
Care este legătura, oricât de subtilă, între abaterile disciplinare şi "realizarea siguranţei naţionale"? Frază aceasta 
este pur şi simplu cutremurătoare pentru cine are minime noţiuni de stat de drept, democraţie şi justiţie 
independentă", spune Dana Gîrbovan. 
Ulterior, preşedintele UNJR citează alineatul 2 din protocol , potrivit căruia: 
"Serviciul Român de Informaţii transmite: 
a) la solicitare, orice informaţie referitoare la lucrurile aflate pe rolul Inspecţiei Judiciare, 
b) din oficiu, orice informaţie în legătură cu acte sau fapte susceptibile a fi încadrate că fiind abateri disciplinare 
savarşite de magistraţi." 
"Din nou, nu există absolut niciun temei legal pentru a permite SRI să adune informaţii despre magistraţi în 
legătură cu abaterile disciplinare. Acest articol naşte o altă întrebare serioasă. Cum adunau ofiţerii SRI informaţii 
despre judecători şi procurori care nu priveau nici siguranţa naţională şi nici măcar săvârşirea de infracţiuni? 
Concluzia este că era pur şi simplu vorba de comportamentul judecătorilor şi procurorilor, în sensul cel mai larg al 
cuvântului, atât în exerciţiul funcţiei, cât şi în afară sa. Au făcut, prin urmare, judecătorii şi procurorii obiectul 
supravegherii prin metode specifice, prin mijloace tehnice? Cine le-a aprobat?", se întreabă Gîrbovan. 
Preşedintele UNJR etichetează ca halucinantă şi prevederea potrivit căreia, în cazul în care Inspecţia Judiciară 
intenţiona valorificarea informaţiilor, era obligatorie nedivulgarea faptului că acestea provin de la Serviciul Român 
de Informaţii, pentru că acest fapt putea periclita îndeplinirea atribuţiilor legale ale părţilor. 
"Fraza această este de un cinism desăvârşit. Protocolul în sine nu are nimic de-a face cu respectarea atribuţiilor 
legale ale părţilor, ci este el însuşi este un abuz cap coadă. Rămâne ca reprezentanţii instituţiilor de la vârful 
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sistemului judiciar să ne asigure că acest protocol este un simplu "document de lucru, de bune practici", cum a 
spus Procurorul General Augustin Lazăr despre protocolul încheiat de domnia sa cu SRI, să fie emis de Forumul 
Judecătorilor un White paper, în care să ni se explice savant că aceste protocoale sunt inofensive, ba chiar 
benefice, iar Comisia Europeană şi ambasadele să laude preocupările statului român pentru integritatea 
magistraţilor, care sunt vegheaţi, preventiv, de către SRI că nu cumva să comită vreo abatare disciplinară. Toate 
aceste protocoale au fost încheiate în spatele discursurilor înflăcărate despre independenţa justiţiei şi susţinerea 
luptei anticorupţie", transmite şefa UNJR. 
Gîrbovan arată că "în spatele acestor slogane golite de conţinut, aplaudate necondiţionat de politicieni şi birocraţi 
de la Bruxelles şi de ambasadele din România, însăşi democraţia şi statul de drept din România au fost subminate, 
iar drepturile şi libertăţile românilor cu adevărat au ajuns să fie considerate un lux, cum a spus un deja celebru 
fost ministru al justiţiei". 
Şi reprezentanţii societăţii civile în CSM şi-au exprimat, miercuri, profunda indignare privind prevederile 
protocolului încheiat între SRI şi Inspecţia judiciară, precizând că există suspiciuni privind supravegherea 
magistraţilor de către serviciile de informaţii şi după desfiinţarea SIPA. 
Inspecţia Judiciară a publicat, marţi, protocolul încheiat cu Serviciul Român de Informaţii, precizând că a cerut, în 
martie 2018, declasificarea acestuia. Instituţia anunţă că nu a solicitat şi nu a transmis SRI-ului date şi informaţii în 
baza acestuia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Instanţa supremă a RESPINS contestaţia lui Liviu Dragnea şi menţine sechestrul în dosarul Tel Drum 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) au respins, miercuri, contestaţia lui Liviu Dragnea la sechestrul 
pe avere dispus de DNA în dosarul Tel Drum, astfel că preşedintele PSD rămâne cu măsura asiguratorie. 
Procurorii au pus, în luna noiembrie anul trecut, sechestru de peste 127 milioane lei (peste 27 de milioane euro) 
asupra bunurilor lui Liviu Dragnea în dosarul Tel Drum. Un teren de aproape 3.000 de metri pătraţi, un 
apartament de 80 de metri pătraţi, două maşini şi mai multe sume de bani aflate în conturile lui Liviu Dragnea 
sunt printre bunurile sechestrate, anchetatorii căutând şi altele care i-ar aparţine liderului PSD. 
Ulterior, liderul PSD a contestat măsura sechestrului, însă miercuri magistraţii au respins această contestaţie ca 
fiind inadmisibilă. Avocatul liderului PSD a declarat, miercuri, că argumentele prezentate au vizat un răspuns 
favorabil de la OLAF. 
 „Întreaga anchetă a DNA se fundamentează, potrivit actelor, pe cele două anchete OLAF. Or, zilele acestea am 
primit un răspuns oficial din partea OLAF, care spune că niciodată nu l-a investigat pe domnul Dragnea. Toată 
argumentaţia procurorilor e lipsită de realitate, din moment ce OLAF confirmă în scris că niciodată Dragnea nu a 
fost investigat şi nu au fost identificate fraude în legătură cu acvtivitatea dumnealui. Acesta este temeiul pentru 
care noi spunem că nicio măsură de indisponibilizare a bunurilor sale nu are fundament legal. Răspunsul OLAF 
confirmă că întreaga anchetă a DNA e una bazată pe speculaţii. Cele două rapoarte OLAF au prezentat două 
rapoarte legate de lucrările de reabilitare la două drumuri judeţene din Teleorman. În acea investigaţie, subiect 
erau alte persoane, nu Dragnea”, a declarat Maria Vasii, avocatul lui Liviu Dragnea. 
Faptele ar fi fost comise în perioada în care era preşedinte al Consiliului Judeţean Teleorman, iar dosarul a fost 
deschis ca urmare a sesizării OLAF (Oficiul european antifraudă). În dosarul „Tel Drum”, în 13 noiembrie, 
procurorii DNA au anunţat, oficial, că Liviu Dragnea este urmărit penal pentru constituirea unui grup infracţional, 
abuz în serviciu şi infracţiuni privind deturnarea de fonduri europene, în legătură cu favorizarea companiei în 
privinţa acordării de contracte. Faptele ar fi fost comise în perioada în care era preşedinte al Consiliului Judeţean 
Teleorman. "Până în acest moment, nici autoritatea de management (Ministerul Dezvoltării Regionale şi 
Fondurilor Europene) nu s-a constituit parte civilă cu privire la sumele ce ar fi fost obţinute nelegal din fonduri 
europene de peste 20 milioane euro), nici Consiliul judeţean Teleorman nu s-a constituit parte civilă cu privire la 
prejudiciul ce ar fi fost produs prin infracţiunile de abuz în serviciu ( peste 31 milioane lei)", au transmis procurorii. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CCR dezbate, astăzi, sesizările lui Klaus Iohannis, ale Opoziţiei şi ÎCCJ la Codul de procedură penală 
CCR dezbate, joi, sesizarea Opoziţiei şi a preşedintelui Klaus Iohannis asupra proiectului care aduce modificări 
Codului de procedură penală, potrivit ordinii de zi afişată pe site-ul instituţiei. Curtea va discuta şi obiecţia de 
neconstituţionalitate a ÎCCJ la aceeaşi iniţiativă legislativă. 
Pe 10 iulie, preşedintele Klaus Iohannis, i-a transmis o scrisoare preşedintelui Curţii Constituţionale a României, 
Valer Dorneanu, împreună cu sesizarea de neconstituţionalitate asupra Legii pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 135/2010 privind Codul de procedură penală, precum şi pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
304/2004 privind organizarea judiciară, prin care solicită ca termenul de dezbatere a sesizării să fie astfel stabilit 
încât opinia Comisiei de la Veneţia să poată fi valorificată, potrivit unui comunicat de presă al Administraţiei 
Prezidenţiale. 
 "Atât forma adoptată de Senat, cât şi forma adoptată de Camera Deputaţilor diferă de scopul iniţial al legii. Dacă, 
potrivit expunerii de motive, scopul iniţiatorilor era precis determinat şi limitat la punerea în acord a Codului de 
procedură penală cu un număr de 18 decizii ale Curţii Constituţionale sau cu prevederile celor două directive 
europene, expunerea de motive menţionează necesitatea intervenţiei asupra unui număr de 35 de articole din 
Codul de procedură penală, forma adoptată de Camera decizională intervine asupra a 199 de articole din Codul de 
procedură penală" se arată în sesizarea trimisă de Klaus Iohannis lui Valer Dorneanu. 
Potrivit sursei citate, "formele adoptate de cele două camere ale Parlamentului modifică aspecte neregăsite în 
forma iniţiatorului precum: condiţiile de punere în mişcare sau de exercitare a acţiunii penale (art. I pct. 11), 
condiţiile de stingere a acţiunii penale (art. I pct. 12), condiţiile de continuare a procesului penal la cererea 
suspectului sau a inculpatului (art. I pct. 13), dispoziţii referitoare la renunţarea la pretenţiile civile (art. I pct. 15), 
rezolvarea acţiunii civile în procesul penal (art. I pct. 16), eliminarea dispoziţiilor referitoare la judecătorul de 
cameră preliminară, competenţa instanţelor (art. I pct. 19 - 24), condiţiile pentru încheierea actelor pentru unele 
organe de constatare (art. I pct. 29), procedura de soluţionare a abţinerii sau recuzării procurorului (art. I pct. 36), 
drepturile persoanei vătămate (art. I pct. 40), drepturile inculpatului (art. I pct. 82), modalitatea de apreciere a 
probelor (art. I pct. 52), condiţiile de consemnare a declaraţiilor (art. I pct. 55), dispoziţii referitoare la martori 
(art. I pct. 60, 63, 64), dispoziţii referitoare la metode speciale de supraveghere sau cercetare (art. I pct. 68, 69, 
72, 74, 77, 78, 80, 81, 83), dispoziţii referitoare la conservarea datelor informatice (art. I pct. 88), dispoziţii 
referitoare la percheziţia domiciliară (art. I pct. 92, 93), condiţiile percheziţiei corporale (art. I pct. 98), dispoziţii 
referitoare la efectuarea expertizei (art. I pct. 104, 108), dispoziţii referitoare la invocarea nulităţilor relative (art. I 
pct. 183), dispoziţii privind rechizitoriul (art. I pct. 208, 209), dispoziţii referitoare la plângerea împotriva actelor 
procurorului (art. I pct. 216), dispoziţii privind participarea inculpatului la judecată şi drepturile acestuia (art. I pct. 
226), etc.". 
Prin urmare, susţine şeful statului, modificările realizate în cadrul procedurii derulate în cele două Camere ale 
Parlamentului diferă semnificativ de voinţa politică a autorilor propunerii legislative, motiv pentru care prin 
raportare la scopul iniţial al legii, a fost încălcat principiul bicameralismului. 
De asemenea, pe 21 iunie, PNL şi USR au sesizat Curtea Constituţională în legătură cu proiectul care modifică 
prevederile Codului de procedură penală. Opoziţia argumentează că încalcă în primul rând principiul 
bicameralismului, iar circa 100 de articole care se bat cap în cap sunt neconstituţionale. 
În sesizarea adresată Curţii Constituţionale, PNL şi USR precizează că proiectul de lege încalcă principiul 
bicameralismului consacrat de art.61 alin. (2) şi art.75 din Constituţia României. 
"Este evident aportul semnificativ cantitativ, dar şi calitativ pe care îl aduce legea în forma trimisă la promulgare, 
faţă de forma supusă dezbaterii Camerei de reflecţie. Aşa cum s-a arătat şi în jurisprudenţa în materie a Curţii 
Constituţionale, principiul bicameralismului trebuie să concilieze structura bicamerală a Parlamentului nostru - 
bicameral atât în sens instituţional, cât şi funcţional -, adică să permită fiecărei Camere să-şi exprime voinţa 
politică în privinţa unei anumite problematici supuse legiferării, cu respectarea prevederilor art. 75 din Constituţie 
referitoare la ordinea de sesizare a celor două Camere în funcţie de categoriile din care fiecare propunere 
legislativă sau proiect de lege face parte, dar şi cu respectarea art. 61 din Constituţie, în virtutea căruia legiferarea 
este opera întregului Parlament, ca entitate unică şi suverană", se arată în textul sesizării partidelor din Opoziţie. 
PNL şi USR susţin, în document, că este "contrar principiului bicameralismului ca reglementări de substanţă, care 
se îndepărtează de concepţia originară a legii şi care îi conferă acesteia o altă configuraţie, să fie adoptate de forul 
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decizional, fără ca acestea să fi fost dezbătute şi de prima Cameră. O astfel de procedură echivalează cu 
eliminarea primei Camere, în calitate de prim-legiuitor sau "prim cititor" al legii, şi transformarea Parlamentului 
într-unul unicameral, cel puţin sub aspect funcţional". 
Printre articolele sesizate ca fiind neconstituţionale se numără şi articolul 4, care prevede că autorităţile nu pot 
furniza informaţii cu privire la situaţia urmăririlor penale ale persoanele. 
"Potrivit art. 4 alin. (3) din Directiva (UE) 2016/343 privind consolidarea anumitor aspecte ale prezumţiei de 
nevinovăţie şi a dreptului de a fi prezent la proces în cadrul procedurilor penale, Directiva nu împiedică 
autorităţile să difuzeze informaţii în mod public privind procedurile penale atunci când acest lucru este strict 
necesar din motive legate de ancheta penală sau în interes public, cu respectarea principiului prezumţiei de 
nevinovăţie. Aşadar, Directiva nu introduce o interdicţie absolută a dreptului autorităţilor de a oferi informaţii 
legate de procedurile penale aflate în curs de desfăşurare, ci realizează o circumstanţiere, în sensul ca acestea „să 
nu se refere la persoana respectivă ca fiind vinovată", scrie în sesizarea depusă de PNL şi USR la Curtea 
Constituţională. 
Pe 19 iunie, judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie s-au constituit în Secţii Unite "pentru sesizarea Curţii 
Constituţionale în vederea exercitării controlului de constituţionalitate, înainte de promulgare, asupra Legii 
pentru modificarea şi completarea Legii nr. 135/2010 privind Codul de procedură penală", se arată într-un 
comunicat de presă al ÎCCJ. 
Pe 18 iunie, Camera Deputaţilor a adoptat, în calitate de for decizional, proiectul de lege privind Codul de 
procedură penală, prin care procurorii vor avea interdicţie de a da informaţii în timpul urmăririi penale a unor 
persoane, după ce Comisia pentru legile justiţiei a dat în aceeaşi zi raport favorabil acestei iniţiative. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat proiectul prin care medicii se pot pensiona la cerere, la vârsta de 67 de ani 
Senatul a adoptat, în plenul de miercuri, iniţiativa legislativă privind reforma în domeniul sănătăţii, în sensul 
stabilirii posibilităţii ca medicii să se pensioneze la cerere, la vârsta de 67 de ani. 
De la 65 de ani, cât este stabilită în prezent, vârsta de pensionare pentru medicii bărbaţi şi femei ar putea să 
crească la 67 de ani, prevede proiectul de lege adoptat, miercuri, de senatori. De altfel, nu este obligatoriu ca 
medicii să se pensioneze la vârsta de 67 de ani, ci doar la cerere. 
Proiectul de lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.95/2006 privind reforma în domeniul sănătăţii 
modifică art. 391 alin. (1) după cum urmează: 
„Art. 391 . (1). Medicii se pensionează la cerere, la vârsta de 67 de ani, indiferent de sex. Cererea privind 
menţinerea în activitate până la împlirea vârstei de 67 de ani se depune, de către medic, la unitatea angajatorilor 
în anul anterior împlinirii vârstei de pensionare şi cu cel puţin 3 luni înaintea datei de împlinire a vârstei de 
pensionare”, se arată în proiectul de lege. 
 În expunerea de motive, se prevede că „una dintre gravele probleme, considerată de spacialişti ca fiind o 
problemă de interes naţional, este cea cu privire la deficitul de personal din sănătate.” 
Proiectul de lege privind reforma în domeniul sănătăţii va fi trimisă spre dezbatere şi votla Camera Deputaţilor, 
for decizional pe iniţiativa legislativă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul a adoptat legea lui Serban Nicolae prin care suspectii interceptati trebuie informati in 60 de zile 
ca sunt monitorizati 
Un proiect de lege care restrictioneaza si ingreuneaza interceptarile din dosarele penale, invocand directiva 
europeana privind protectia datelor personale, a fost adoptat miercuri de Camera Deputatilor, ca for decizional. 
Proiectul de lege a fost depus de senatorii PSD Serban Nicolae si Adrian Diaconu si a trecut de Senat in luna iulie. 
Actul normativ prevede, printre altele, faptul ca persoanele vizate de interceptari trebuie sa fie informate in cel 
mult 60 de zile, la cerere. In plus, trebuie sa li se spuna cine ii intercepteaza si in ce scop. 
Conform votului electronic inregistrat pe site-ul Camerei Deputatilor, proiectul a fost votat de toti parlamentarii 
PSD, ALDE si UDMR prezenti, 10 dintre cei 12 deputati ai minoritatilor si 2 dintre deputatii neafiliati. 
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Au votat impotriva toti deputatii USR si aproape toti deputatii PNL, in timp ce aproape toti deputatii PMP s-au 
abtinut. Au iesit "din front" deputatul PNL Ben Oni Ardelean, care nu a votat impotriva, asa cum au facut colegii 
lui, ci s-a abtinut, si deputatul PMP Robert Turcescu, care a votat impotriva proiectului de lege, asumandu-si o 
pozitie clara, spre deosebire de colegii sai de partid. 
Fostul premier si lider al PSD Victor Ponta s-a abtinut. 
"Astazi, majoritatea parlamentara, care se lupta cu protocoalele secrete si statul paralel, a votat infiintarea unor 
protocoale, mai multe, pentru operatorii de date personale care comunica cu persoanele suspectate de coruptie", 
a comentat deputatul PNL Raluca Turcan. 
Raluca Turcan afirma ca proiectul de lege este la "marginea directivei europene" si el prevede, printre altele, ca 
"orice persoana care stie ca a incalcat legea si banuieste ca ar putea fi interceptata face o solicitare in scris la 
operatorul de date personale si acesta este obligat sa ii raspunda in scris daca este interceptat sau nu". 
Forma adoptata astazi de Camera Deputatilor nu a fost publicata inca pe site. 
Conform Agerpres, proiectul prevede ca "operatorii sunt obligati sa instituie masurile organizatorice, tehnice si de 
procedura pentru a furniza persoanei vizate informatiile necesare potrivit prevederilor art. 13 si art 16-21 si 
pentru a asigura transmiterea unui raspuns in legatura cu prelucrarile desfasurate in conditiile prevazute de art. 
11 sau in legatura cu notificarea persoanelor vizate in cazul aparitiei unui incident de securitate". 
De asemenea, "la cerere, atunci cand legea nu prevede altfel, operatorul comunica persoanei vizate urmatoarele 
informatii suplimentare: temeiul juridic al prelucrarii, perioada pentru care sunt stocate datele cu caracter 
personal sau, in cazul in care nu este posibil, criteriile utilizate pentru a stabili perioada respectiva, daca este 
cazul, categoriile de destinatari ai datelor cu caracter personal, inclusiv din state terte sau organizatii 
internationale, orice alte informatii suplimentare, in functie de specificul activitatilor de prelucrare, in special 
atunci cand datele cu caracter personal sunt colectate fara stirea persoanei vizate", mai arata Agerpres. 
Legea poate fi atacata la CCR dupa care va fi trimisa la promulgare, presedintele Iohannis avand posibilitatea sa o 
atace la CCR, sa o retrimita la Parlament sau sa o promulge. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vești URIAȘE din Senat pentru cei care au credite luate cu Prima Casă 
Președintele Comisiei Economice a Senatului, Daniel Zamfir, anunță faptul că în Comisia din Senat s-a avizat 
favorabil proiectul prin care cei care au luat credite prin programul Prima Casă pot beneficia de Legea dării în 
plată. 
”Astazi, in Comisia Economică a Senatului am avizat favorabil proiectul de lege care permite și beneficiarilor 
programului Prima Casa sa poată apela la Legea darii in plata in situația în care ajung in imposibilitate de plata a 
ratelor la banca. In ceea ce privește Legile împotriva cămătăriei, cred că nu mai există niciun motiv că ele sa nu fie 
discutate în Camera Deputaților. A trecut deja foarte mult timp de când au fost votate in Senat, iar oamenii au 
ajuns la capătul răbdării. Sper ca președintele Comisiei de Buget din Camera Deputaților, dl Marius Budai, sa 
înțeleagă și domnia sa acest lucru!”, arată Daniel Zamfir. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
  

 A cazut motiunea impotriva ministrului Economiei, despre care Tutuianu spunea ca e atat de prost, incat nu 
poate asculta mai mult de 5 minute cand vorbeste cineva cu el 
Liderul PSD Dambovita, Adrian Tutuianu, l-a criticat in termeni foarte duri pe ministrul Economiei, Danut 
Andrusca, la o intalnire cu lideri locali din judet. 
Tutuianu considera, potrivit unor inregistrari difuzate marti seara de RomaniaTv, ca Andrusca "este atat de prost, 
incat nu poate asculta mai mult de 5 minute cand vorbeste cineva cu el". 
"De exemplu, a sarit la mine tot de la Piatra Neamt, presedintele de organizatie. (Neinteligibil) ...un fel de 
intrebare la masa acolo. Bai, lasati-ma voi cu ale voastre, nu stiu ce -Si i-am spus Domnul..., cum il cheama pe asta, 
Arsene... Dumneata sa vii sa vorbesti cu mine la modul asta cand oi avea rezultatele mele. Deocamdata la Neamt 
sunt majoritate. 
Si, al doilea, ne vei explica de ce ai nominalizat cel mai idiot ministru care este ministrul Economiei. Acest ministru 
este atat de prost, incat nu poate asculta mai mult de 5 minute cand vorbeste cineva cu el. Si are legatura cu 
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economia urmatoarea: A avut o vulcanizare", a afirmat Adrian Tutuianu. 
Liderul PSD a confirmat veridicitatea declaratiilor, dar sustine ca sunt inregistrari din sedinte pe care le-a avut cu 
primari si consilieri judeteni, care au fost "livrate prelucrate", cu pasaje scoase din context. 
 
Andrusca, fata in fata cu motiunea 
Camera Deputatilor a respins, miercuri, motiunea simpla depusa de PNL impotriva ministrului Economiei, 
intitulata "Danut Andrusca sau cum sa destabilizezi deliberat economia Romaniei. Incompetenta falimenteaza 
Romania!". 
In favoarea motiunii simple au votat 103 deputati, 146 au votat "impotriva", 19 s-au abtinut, iar opt nu si-au 
exprimat optiunea. 
Dezbaterile asupra motiunii au avut loc luni in plenul Camerei Deputatilor, unde ministrul Economiei, Danut 
Andrusca, a sustinut ca textul motiunii este copiat si "presarat cu sobolaneli", informeaza News.ro. 
Raspunzand unor acuzatii ale initiatorilor motiunii, Andrusca a sustinut ca nu intra in atributiile sale de ministru al 
Economiei controlul inflatiei si nici deprecierea monedei nationale. 
"Stimati plagiatori din PNL! Folosesc aceasta sintagma, plagiatori din PNL, pentru ca cei 67 de semnatari ai textului 
pe care il dezbatem astazi nu sunt altceva decat niste plagiatori. 
PNL este atat de interesat de economia romaneasca si are atat de multi specialisti in economie, incat tot ce au 
fost in stare sa produca a fost un document copy-paste presarat cu una-doua delatiuni sau, ca sa le spunem pe 
nume, una-doua sobolaneli. Aproape jumatate din textul de astazi este copiat din motiunea adresata impotriva 
mea la Senat, in vara", a afirmat ministrul Economiei, la dezbaterile din plenul Camerei Deputatilor. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Noi discuţii pe Legea Offshore în Parlament | Vosganian: Investitorii nu sunt de acord cu impozitul pe venitul 
suplimentar/ Opoziţia: Dragnea nu mai poate lua decizii singur 
Liderul grupului deputaţilor ALDE, Varujan Vosganian, a declarat miercuri, după discuţiile pe Legea Offshore între 
grupurile parlamentare şi reprezentanţii companiilor petroliere, că investitorii nu sunt de acord cu introducerea 
impozitului pe venitul suplimentar. 
„Dânşii au ridicat obiecţii cu privire la existenţa impozitului pe venitul suplimentar, să nu ascundem acest lucru. 
Pentru dânşii este o expresie a instabilităţii fiscale. Noi spunem că este o corespondenţă legislativă a unei realităţi, 
pentru că în clipa în care al liberalizat preţul la gaze, am desfiinţat şi sistemul limitării preţului la gaz, ceea ce 
aduce profituri suplimentare însemnate industriei gaziere. Este un impozit pe care îl plătesc şi Romgaz şi OMV. 
Dânşii nu sunt de acord cu introducerea impozitului pe venitul suplimentar. Impozitul pe veniturile suplimentare 
după opinia mea este obligatoriu în contextul în care rata profitului din industria gazieră este mult mai mare decât 
toate celelalte industrii şi fiind vorba de o resursă naturală supraimpozitarea este firească, nu o facem numai noi”, 
a declarat liderul de grup al deputaţilor ALDE, Varujan Vosganian, după discuţiile purtate, miercuri la Parlament, 
cu companiile petroliere. 
 Acesta a susţinut că singura soluţie e ca pe perioada în care se fac exploatări în Marea Neagră, să nu poată fi 
schimbată legea. 
„Soluţia de compromis după opinia mea şi am exprimat-o la finalul discursului, este aceea în care dacă noi 
angajăm că legea odată votată nu se va schimba pe perioada în care dânşii vor funcţiona, această perioadă poate 
fi până la 2028, perioadă în care legea pe care o votăm noi să rămână neschimbată”, a completat Vosganian. 
De asemenea, deputatul ALDE a susţinut că reprezentanţii companiilor petroliere au prezentat, la întâlnire, cifre 
estimative privind totalul investiţiilor. 
„Dânşii ne-au prezentat câteva date. Ei au zis că estimează o cifră de 7 miliarde de dolari pentru totalul 
investiţiilor care ar trebuie recuperate. Ne-au spus în acelaşi timp că preţul actual de 22 de dolari MW, statul 
român ar putea să obţină anual 230 de milioane de dolari, ceea ce ar presupune, la estimarea lor, o producţie de 7 
miliarde de metri cubi de gaz pe an şi o valoare, o cifră de afaceri estimată pe an la 1,5 miliarde de dolari, în 
condişiile de astăzi. Dar fiind vorba de bursă, lucrurile se vor schimba. Contribuţia acestei colaborări e mare 
pentru că redevenţa ar fi mai mare decât cea pe care o obţinem din offshore”, a mai spus Vosganian. 
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Vosganian a adăugat că a fost o întâlnire istorică şi că săptămâna viitoare vor avea loc dezbateri privind Legea 
Offshore în cele trei comisii specializate ale Parlamentului. 
„A fost o discuţie istorică în felul ei. Este pentru prima oară când reprezentanţii tuturor grupurilor parlamentare 
au participat la o discuţie u privire la un act legislativ. Fiecare grup parlamentar şi-a exprimat poziţia cu privire la 
poziţia parlamentară şi au adresat întrebări investitorilor. Şi-au exprimat şi investitorii punctul de vedere. Noi vom 
începe săptămâna viitoare dezbaterile între partide în cele trei comisii. Nu a fost o dicuţie în care să se expună 
concluzii. Statul român trebuie să câştige din această acţiune cel puţin atât cât câştigă investitorii” a completat 
acesta. 
Suciu: Sper ca celelalte partide să iasă din zona populismului şi să susţină Legea Offshore 
Liderul de grup al deputaţilor PSD, Dan Suciu, a declarat miercuri, că speră ca celelalte partide să iasă din zona 
populismului şi să susţină varianta corectă a proiectului de lege privind exploatarea gazelor din Marea Neagră, 
precizând că varianta PSD este cea corectă, nefiind loc de negocieri. 
„PSD a spus-o de la bun început că este absolut normal ca statul român să câştige din această exploatare a gazelor 
de la Marea Neagră. Nu am abdicat şi nu abdicăm de la acest principiu, care este foarte corect pentru România. 
Că discutăm despre termeni, autorizări este cu totul altceva, dar principiul în care spunem că introducem un 
impozit pe venitul suplimentar este nenegociabil, că 50% din cantitatea de gaze trebuie să fie tranzacţionat pe 
bursa românească este nenegociabil. Nu renunţăm la aceste lucruri. Varianta pe care noi am susţinut-o este 
corectă şi sper ca şi celeltalte lucruri să iasă din zona populismului şi să susţină cea mai bună variantă pentru 
România”, a afirmat liderul grupului deputaţilor PSD, Dan Suciu, la finalul discuţiei purtate cu celelalte grupuri 
parlamentare şi cu reprezentanţi ai companiilor petroliere, din Parlament. 
Liderul PSD a susţinut că investitorii au pus multe întrebări şi că aceştia au afirmat că Parlamentul de cel care 
legiferează. 
„S-a spus de foarte multe ori că anumite grupuri parlamentare vând resursele ţării, că discutăm pe sub masă, în 
spatele uşilor închise. A fost o întâlnire foarte bună din foarte multe motive şi unul este că toate grupurile 
parlamentare au avut discuţii separate cu investitorii. Ca o concluzie pe care pot să o trag, cel puţin în numele 
grupului PSD, e că noi nu ne-am înşelat. Ne-a venit materialul de la reprezentanţii investitorilor. Nu ne-au făcut 
propuneri. S-au pus foarte multe întrebări – domnilor ce anume vă deranjează, până unde puteţi merge şi discuta 
cu legioutorul. Mă bucur că reprezentanţii investitorilor au spus foarte clar că cel care legiferează e Parlamentul şi 
mă bucur că nu s-a contestat acest lucru”, a adăugat Suciu. 
Opoziţia, după discuţiile cu investitorii pe Legea offshore: Dragnea nu mai poate lua decizii singur 
Deputatul PNL, Lucian Bode, a declarat, miercuri, după întânirea între reprezentaţii companiilor petroliere şi liderii 
grupurilor parlamentare, că investitorii „au venit cu o propunere de amendare” a Legii offshore, adăugând că 
„Dragnea a înţeles să nu mai poate să ţină România în degetul mic”. 
„Noi nu am văzut nici astăzi (miercuri - n.r.), nici într-o altă întâlnire, niciun fel de date. Am solicitat şi la acestă 
întâlnire reprezentanţilor Guvernului să vină înaintea dezbaterilor din Comisie şi să ne pună la dispoziţie aceste 
date pentru a putea discuta în grupurile parlamentare. În schimb, au venit investitorii cu un draft, cu o propunere 
de amendare a variantei retrimisă la comisii de la Camera Deputaşilor. Nu am reuşit să ne uităm pe aceste 
propuneri pentru că au fost date la finalul acesti întâlniri”, a afirmat Lucian Bode. 
Liberalul a subliniat că prin această întâlnire de la Parlament „Dragnea a înţeles că nu mai poate să ţină România 
în degetul mic”. 
„Vreau să spun două lucruri bune după această întâlnire: Am demonstrat şi Puterea şi Opoziţia că dacă înţelegem 
că suntem în faţa unui proiect de ţară istoric pentru România, putem să trecem peste toate disputele politice. (...) 
De asemenea, pot să spun că Dragnea a înţeles că nu mai poate să ia decizii de unul singur în ţara. Dragnea (..) În 
final, Dragnea a înţeles că nu mai poate să ţină România în degetul mic”, a completat Bode. 
Deputatul PNL a prezentat şi condiţiile partidului din care face parte pentru a vota Legea offshore. 
„Unu: obligatoriu cererea de reexaminarea Preşedintelui să fie acceptată în integralitatea ei. (...) A doua solicitare 
e legată de amendamentele PNL care vizează modul în care vrem să distribuim profitul rezultat din această 
afacere către cetăţeni. (...) Cea de-a treia solicitare a noastră este legată de transparenţa pe care din păcate nu a 
dat dovadă actualul Guvern”, a explicat Lucian Bode. 
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Deputatul USR, Cristina Prună, a afirmat că întâlnirea a fost „ un fel de teatru al absurdului, aş spune, pentru că, 
investitorii, pe de o parte, invocă această OUG din 1992 care scuteşte de la orice taxe şi impozite suplimentare. Pe 
cealaltă parte, PSD a venit cu această formă a legii, odată în luna iulie, mai apoi în septembrie, în Camera 
deputaţilor, cu un nou nivel de taxare care este mai mare decât cel votat în luna iulie”. 
PNL şi USR şi-au exprimat nemulţumirea faţă absenţa de la întâlnirea de miercuri din Parlament a ministrului de 
Finanţe, Eugen Teodorovici, a preşedintelui ANRM, Gigi Dragomir, şi a ministrului Dezvoltării, Paul Stănescu 
„pentru a da greutate acestei întâlniri”. 
Opoziţia a mai spus că „este inadmisibil ca după 8 luni, Guvernul refuză să pună la dispoziţia parlamentarilor date 
relevante pentru a putea să luăm o decizie”. 
Liderii grupurilor parlamentare au discutat mai bine de două ore cu reprezentanţi ai companiile petroliere, Exxon 
şi OMV, dar şi cu asociaţia The Black Sea despre Legea offshore. Companiilor petroliere au venit cu amendamente 
pentru proiectul de lege, au spus surse politice pentru MEDIAFAX. 
La întâlnirea de miercuri din Parlament au participat liderul deputaţilor PNL, Raluca Turcan, liderul grupurilor 
minoritare, Varujan Pambuccian, liderul grupului ALDE, Varujan Vosganian şi liderul deputaţilor PSD, Dan Suciu, 
dar şi deputaţi specializaţi în domeniul petrolier, deputaţii USR, Claudiu Năsui şi Cristina Prună, deputatul PNL, 
Lucian Bode, deputatul UDMR Benedek Zakarias şi fostul ministru al Energiei Andrei Gerea. De asemenea, la 
discuţii sunt prezenţi şi reprezentanţii companiilor petroliere, OMV şi Exxon şi asociaţia The Black Sea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Petre Daea o contrazice pe Viorica Dăncilă: Comisia Europeană a alocat României 43 milioane euro pentru 
combaterea pestei porcine 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat, miercuri, la Guvern, că Uniunea Europeană (UE) a alocat României 
43 de milioane de euro, pentru investiţii în dezinfectoare, laboratoare sanitar-veterinare şi incineratoare. 
Premierul Viorica Dăncilă anunţase anterior că aceşti bani vor ajunge la crescătorii de porcine pentru combaterea 
şi prevenirea răspândirii pestei porcine africane. 
„Comisia Europeană a acordat României 43 de milioane de euro, aceste sume urmând să fie repartizate în zona 
investiţională (...), pentru a investi în România în dezinfectoare, laboratoare sanitar-veterinare, echipamente de 
detectare, incineratoare şi procurarea de scrofiţe pentru repopulare. Avem în continuare discuţii cu cei de la 
Comisie. Chiar astăzi am avut o videoconferinţă. Luni, urmează să le transmitem planul, pentru a primi aprobarea 
de urgenţă”, a declarat ministrul Agriculturii Petre Daea. 
 Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, miercuri, în debutul şedinţei de Guvern, că aproximativ 43 de milioane de 
euro vor ajunge la crescătorii de porcine pentru combaterea şi prevenirea răspândirii pestei porcine africane. 
„Combaterea şi prevenirea pestei porcine africane, precum şi sprijinirea crescătorilor de animale ale căror ferme 
au fost afectate de acest virus sunt permanent în atenţia Guvernului, Ministerului Agriculturii şi ANSVSA. Dl 
ministru Petre Daea s-a întors recent de la Bruxelles cu veşti bune după întâlnirea cu comisarul european pe 
agricultură, Phil Hogan. Din fonduri europene, mai exact din fondul european pentru agricultură şi dezvoltare 
rurală, precum şi din bugetul naţional vom disponibiliza aproximativ 43 de milioane de euro. Sunt bani care vor 
ajunge direct la crescătorii de porcine, cu prioritate la fermele mici şi mijlocii, dar şi indirect, prin serviciile publice 
de combatere şi prevenire a răspândirii pestei porcine africane”, a declarat, miercuri, în şedinţa Executivului, 
premierul Viorica Dăncilă. 
Ministrul Agriculturii a declarat luni că în ultima sa vizită de la Bruxelles de joi, 4 octombrie, comisarul european 
pentru Agricultură, Phil Hogan a permis României să facă modificări în Planul Naţional de Dezvoltare Rurală 
pentru a face plăţi pentru pesta porcină africană. 
„Am obţinut ceea ce trebuia, ataşamentul comisatului Hogen faţă de situaţia în România şi ne-a dat posibilitatea 
să facem modificări în Planul Naţional de Dezvoltare Rurală pentru a îndrepta sume spre zonele acestea de interes 
la ora actuală, pentru pesta porcină”, a declarat luni ministrul Agriculturii, Petre Daea, după discursul din cadrul 
conferinţei Ziarul Financiar - Agricultura Sol Fertil pentru Creşterea Economică a României. 
Daea, despre pesta porcină: Sunt semne bune, mai avem suspiciuni doar în două judeţe 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat miercuri, la Guvern, despre pesta porcină africană, că „în acest 
moment sunt semne bune” cu privire la evoluţia bolii pentru că autorităţile mai au suspiciuni doar cu privire la 
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judeţele Călăraşi şi Constanţa. 
„În acest moment, în România sunt semne bune. Sunt semne bune pentru că sunt doar în două judeţe suspiciuni, 
sunt semne bune pentru că crescătorii de animale, structurile locale, acţionează în consens pe baza normei 
sanitar-veterinare, şi am reuşit până la această dată ca din cele 8.096 de gospodării care au fost afectate de acest 
virus, la peste 6.200 de gospodării s-au primit despăgubirile cuvenite în baza legii”, a declarat ministrul 
Agriculturii, Petre Daea, într-o conferinţă de presă la Guvern. 
Acesta a adăugat că virusul nu a recidivat în nord-vestul ţării. 
„Urmărim evoluţia bolii în ţară şi sunt doar două judeţe, Călăraşi şi Constanţa, în care avem semne de pestă, 
înţelegând aici suspiciune. În partea de nord-vest a ţării, unde am avut primele focare, în speţă Bihor, Satu Mare şi 
Sălaj, din luna august nu a mai recidivat virusul şi am început să reluăm activitatea acolo, folosind a doua etapă 
din planul nostru de acţiuni, anume introducerea purceilor santinelă pentru a vedea dacă mai există în zona 
respectivă pericolul de pestă porcină şi după 45 de zile să putem repopula”, a precizat Daea. 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a prezentat, în şedinţa de Guvern de miercuri, un plan de acţiune pentru 
combaterea virusului pestei porcine africane. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul simplifica procedurile si reduce termenele pentru eliberarea pasapoartelor 
Purtatorul de cuvant al Guvernului, Nelu Barbu, a declarat miercuri, ca Executivul a decis ca termenul de eliberare 
a pasapoartelor simple electronice, in cazul cererilor depuse in tara, sa fie redus de la 30 la 15 zile lucratoare. 
"La propunerea MAI a fost adoptata o hotarare de Guvern ce modifica si completeaza normele metodologice de 
aplicare a legii privind regimul liberei circulatii a cetatenilor romani in strainatate, cu alte cuvinte sunt modificari 
care simplifica procedurile si contribuie la reducerea termenelor pentru obtinerea pasaportului. 
Astfel, termenul de eliberare a pasapoartelor simple electronice in cazul cererilor depuse in tara se reduce de la 
30 la 15 zile lucratoare de la data depunerii cererilor. 
In ceea ce priveste cererile depuse in strainatate, termenul actual este de 90 de zile si se va reduce in functie de 
tara unde se afla solicitantul, anume 45 de zile lucratoare in cazul cererilor depuse in misiunilor diplomatice si 
oficiile consulare ale Romaniei in statele membre ale UE si 60 de zile lucratoare in cazul cererilor depuse in statele 
terte in raport cu UE, adica in statele care nu fac parte din UE", a declarat, miercuri intr-o conferinta de presa, 
purtatorul de cuvant al Executivului. 
Nelu Barbu a adaugat ca au fost simplicate si alte conditii de eliberare a pasapoartelor. 
"Printre modificari se mai afla simplificarea conditiilor ce trebuie indeplinite pentru eliberarea pasapoartelor 
simple temporare in cazul minorilor care urmeaza sa se deplaseze in strainatate pentru a urma un tratament 
medical fara de care viata le este pusa in pericol, prin stabilirea necesitatii unei traduceri autorizate si nu 
legalizate cum este in prezent in legislatie, a documentelor emise de institutia straina ce urmeaza sa efectueze 
tratamentul respectiv. 
Totodata, se elimina necesitatea prezentarii originalului certificatului de nastere al minorului sub 14 ani la 
ridicarea pasaportului simplu electronic sau temporar, fiind acceptata si copia acestuia", a precizat acesta. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Energia electrica s-a scumpit alarmant pe pietele angro. Facturile urmeaza sa creasca - vezi cine va fi cel mai 
mult afectat 
Niciodata, in ultimii 11 ani, n-a mai fost energia electrica atata de scumpa, pe pietele angro din Romania, la 
inceput de toamna. Iar asta inseamna ca atat consumatorii casnici, populatia, cat si intreprinzatorii trebuie sa se 
pregateasca sa achite facturi mai mari la curent. 
In septembrie, un MWh (echivalentul a 1.000 de kilowati) a costat, in medie, 276 lei, cu 13% mai mult decat in 
luna precedenta si cu aproape 40% mai mult decat in urma cu un an, potrivit datelor OPCOM, administrator al mai 
multor piete autohtone de energie. 
Practic, in ultimii 11 ani, doar o singura data - in ianuarie 2017 - a fost energie electrica mai scumpa decat luna 
trecuta. 
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Poate ca o scumpire mai mica nu s-ar fi observat. Una de asemenea proportii, insa, n-are cum sa fie trecuta cu 
vederea, in conditiile in care urmeaza sa afecteze atat populatia, cat si pe intrerprinzatorii ale caror afaceri depind 
de alimentarea cu energie electrica. 
De ce au crescut atat de mult preturile pe pietele angro, dar si cine va plati pentru asta, in perioada imediat 
urmatoare, a explicat pentru Ziare.com Catalin Dimofte, directorul de operatiuni al APURON, societate furnizoare 
de energie. 
 
Scumpirea petrolului si cea a gazelor au anuntat cresterile de pret la curent 
Specialistul spune ca scumpirea energiei electrice este, printre altele, o consecinta directa a cresterii, in intreaga 
lume, a preturilor altor resurse. 
"Pretului barilului de petrol este acum cu aproximativ 45% mai mare decat era in urma un an. Si gazul s-a scumpit 
mult, in acest interval. Iar preturile acestor resurse influenteaza pretul energiei electrice. 
Sigur, chiar si asa, sunt state in care energia e mai ieftina si tari in care aceasta e mai scumpa. Spre exemplu, piata 
noastra e interconectata cu cele din Ungaria, Slovacia si Cehia. Cu toate astea, in Romania si Ungaria, energia e 
mai scumpa decat in Slovacia si Cehia. De ce? 
Din cauza ca la cehi, in primul rand (si intr-o mai mica masura la slovaci) ajunge, la preturi mici, asa-zisa "energie 
neagra" din Germania. Iata despre ce este vorba. 
In ultimii ani, nemtii isi dezvolta productia de energie verde. Din pacate, pe langa faptul ca e scumpa, aceasta nu 
poate fi produsa decat in anumite conditii meteo. Daca nu bate vantul sau nu ai suficient soare, eolienele si 
panourile nu iti asigura necesarul de energie. Asa ca Germania merge, in paralel, si cu termocentrale alimentate 
cu gaz si carbune. Cand au nevoie de energia obtinuta prin aceste metode poluante, nemtii o folosesc. Cand nu au 
nevoie de ea, o exporta la preturi mici in Cehia, ramanand sa se bazeze doar pe cea verde. 
Asa se face ca la cehi si slovaci energia electrica e mai ieftina, iar la noi si la maghiari e mai scumpa", a explicat 
Catalin Dimofte. 
 
Haosul politic si lipsa de viziune a autoritatilor favorizeaza scumpirile 
Pretul energiei electrice creste, in Romania, si din cauza ca autoritatile noastre sunt complet lipsite de viziune si n-
au reusit, in ultimii 28 de ani, sa organizeze asa cum trebuie sectorul energetic national. 
"La noi este deja - s-o recunoastem - haos politic. Nimeni nu stie ce-i de facut. Nu avem nici macar o strategie 
energetica. Autoritatile trudesc acum la inca o varianta a acestei strategii, in ciuda faptului ca in ultimii ani, au mai 
lansat in spatiul public altele doua, care nu au ajuns sa fie adoptate. 
Din pacate, cu sau fara strategie, in productie nu se investeste suficient. 
Spre exemplu, cine spera sa vada vreodata o centrala cu 4 reactoare la Cernavoda viseaza. Primul reactor 
urmeaza sa implineasca 23 de ani de functionare. Cat se va mai putea trage de el? Si al doilea reactor are mai bine 
de 10 ani de cand a fost dat in folosinta. In aceste conditii, chiar daca vreodata s-ar face inca doua reactoare - asa 
cum se incearca, fara succes, de atatia ani - va trebui scos din uz cel putin un reactor aflat acum in functiune. Si tot 
nu vom merge cu 4 deodata. 
Ne mai putem baza pe capacitati perfomante - cum e centrala OMV de la Brazi si cum va fi centrala Romgazului de 
la Iernut - dar nici acestea nu vor produce suficient. Din acest punct de vedere, in lipsa unor investiii consistente in 
sectorul de productie, viitorul chiar nu arata bine deloc", a mai spus Catalin Dimofte. 
Din pacate, e posibil ca si parte dintre putinii producatori de energie pe care ii avem sa tina intentionat preturile 
sus, in speranta unui castig mai bun. Spre exemplu, chiar in aceste zile, Consiliul Concurentei incearca sa afle daca 
nu cumva Hidroelectrica SA a profitat de pozitia sa pe piata pentru a mentine preturile energiei electrice la un 
nivel ridicat, in mod artificial. 
 
Cui urmeaza sa ii creasca factura la curent 
Directorul de operatiuni al APURON apreciaza ca un consumator casnic n-ar trebui sa fie impovarat de scumpirile 
la curent. Iata de ce. 
"Multi furnizori si-au gandit contractele in asa fel incat consumatorului casnic sa ii perceapa un pret mai mare 
pentru energie, tocmai pentru a nu fi nevoit sa i-o scumpeasca prea des. Procedural e si complicat sa modifici 
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atatea contracte. 
De aceea, o crestere a pretului energiei pe pietele angro ii creste, de regula, consumatorului casnic factura cu 2-3-
5 lei. E o suma care nu-l determina pe consumator sa isi schimbe furnizorul", spune Catalin Dimofte. 
In schimb, in cazul intreprinzatorilor, cheltuielile cu electricitatea le-ar putea creste ingrijorator. 
"In cazul consumatorilor industriali, lucrurile sunt putin mai nuantate. Cu siguranta ca toti vor resimti scumpirea 
electricitatii, dar in mod diferit. 
In Romania, din totalul cheltuielilor pe care le are agentul economic, factura la electricitate reprezinta, in medie, 
doar 5%. Iar asta inseamna ca o scumpire cu 20-30% a energiei electrice nu-l va afecata foarte tare pe 
intreprinzator, per total. 
Dar asta e valabil cand vorbim despre medie. Cine are un cabinet de contabilitate in care aprinde lumina nu va 
percepe scumpirea energiei electrice ca pe un soc. Altfel stau, insa, lucrurile in cazul unei fabrici de aliaje, sa 
spunem, in ale carei cheltuieli factura la curent reprezinta 40%-50%. Acolo, scumpirea energiei se va face simtita 
la modul serios", a mai spus specialistul consultat de Ziare.com. 
Cu alte cuvinte, daca o firma cu cateva birouri va da cate sute de lei in plus la curent, o companie de tipul ALRO 
Slatina ar putea ajunge sa cheltuiasca milioane de lei in plus, pe energie electrica. 
Din pacate, cheltuielile suplimentare cu energia electrica ale intreprinzatorilor se vor reflecta in pretul final al 
produselor si serviciilor acestora. Cu alte cuvinte, pana la urma, scumpirile tot il vor ajunge din urma si pe 
consumatorul final. Adica pe omul de rand, deja impovarat de toate celelalte scumpiri carora a trebuit sa la faca 
fata, in ultima vreme. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Indicele Robor la şase luni a crescut la cel mai mare nivel din ultima lună şi jumătate 
Indicele Robor la trei luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la majoritatea creditelor în lei, a crescut la 
3,17%, iar indicele Robor la şase luni a avansat la 3,43%, cel mai mare nivel din 28 august până în prezent. 
Robor la trei luni este indicatorul principal în funcţie de care se calculează dobânzile variabile la creditele în 
lei, potrivit datelor publicate miercuri de Banca Naţională a României (BNR). Marţi, indicele a stagnat la 3,13% 
pentru a treia zi consecutiv, potrivit News.ro.  
Miercuri, a avansat la 3,17%. Totodată, indicele Robor la şase luni a crescut miercuri de la 3,40% la 3,43%. Acesta 
este cel mai mare nivel din 28 august, când a fost tot 3,43%, până în prezent. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Inflație importantă în septembrie, dar în ușoară scădere față de august 
Rata anuală a inflaţiei, care măsoară evoluţia preţurilor de consum în ultimul an, a scăzut în luna septembrie la 
5,03%, de la 5,1% în august. 
Cel mai mult au crescut prețurile mărfurile nealimentare, respectiv 6,55% faţă de aceeaşi lună a anului trecut, 
potrivit datelor publicate miercuri de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
În august, rata anuală a inflaţiei a crescut la 5,1%. În iulie, rata anuală a inflaţiei a scăzut la 4,56%. În iunie, rata 
anuală a inflaţiei a scăzut uşor, la 5,40%. În mai, rata anuală a inflaţiei a crescut la 5,41%, cel mai mare nivel din 
februarie 2013, când a fost 5,65%. 
În septembrie, faţă de aceeaşi lună a anului trecut, mărfurile alimentare s-au scumpit cu 4,44%, preţurile 
mărfurilor nealimentare au urcat cu 6,55%, iar preţurile serviciilor au crescut cu 2,54%. 
Faţă de decembrie 2017, cele mai mari creşteri de preţuri s-au înregistrat, în septembrie, la cartofi 
(22,41%), serviciile poştale (21,54%), transportul aerian (17,63%), gazele naturale (16,61%), citrice (14,29%) şi alte 
legume şi conserve de legume (13,67%). 
Preţul combustibililor, care are un impact mai larg asupra celorlalte preţuri, a crescut, în septembrie faţă de 
decembrie, cu 6,76%.  
În august, Banca Naţională a României (BNR) a revizuit în scădere, de la 3,6% la 3,5%, prognoza de inflaţie pentru 
finalul acestui an şi a estimat un nivel de 2,7%, în scădere de la 3%, pentru decembrie 2019. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Si membri Consiliului BNR au observat ca economia romaneasca nu mai duduie, ca in 2017 
Membrii Consiliului Bancii Nationale a Romaniei au remarcat, in sedinta de politica monetara a Consiliului de 
administratie al BNR, diminuarea puternica a ritmului de crestere a economiei fata de anul trecut. 
"In discutiile privind pozitia ciclica a economiei, membrii Consiliului au remarcat in primul rand diminuarea 
puternica a ritmului de crestere a economiei fata de anul trecut. Totodata, s-a notat ca in trimestrul II cresterea 
economica a cunoscut, totusi, o reaccelerare usoara in termeni anuali - la 4,1%, de la 4,0% in trimestrul I -, in 
conditiile unei cresteri a dinamicii sale trimestriale. Aceasta face probabila o reamplificare mai pronuntata decat 
cea anticipata a excedentului de cerere agregata in intervalul aprilie-iunie. Consumul privat a continuat sa fie 
principalul propulsor al avansului economic, cu o contributie chiar in usoara crestere, ca urmare a maririi 
neasteptate a dinamicii lui anuale. El a fost secondat la mica distanta de variatia stocurilor, al carei aport la 
dinamica PIB a atins un maxim al ultimilor 5 ani, in timp ce contributia formarii brute de capital fix a redevenit 
negativa, pe fondul noii contractii in termeni anuali suferite de aceasta componenta, dupa trei trimestre 
consecutive de crestere. Evolutia este preocupanta din perspectiva potentialului de crestere a economiei pe 
termen mediu, au atentionat unii membri ai Consiliului", se spune in minuta sedintei BNR. 
Potrivit documentului, contributia exportului net la avansul PIB a ramas negativa, dar s-a redus intrucatva, in 
contextul unei decelerari mai evidente a ritmului de crestere a importurilor in raport cu cea consemnata de 
dinamica exporturilor. Deficitul de cont curent s-a restrans usor fata de trimestrul II 2017, pe seama ameliorarii 
balantei veniturilor primare. 
S-a relevat de asemenea ca, pe partea ofertei, cresterea economica a beneficiat de o sustinere cvasigenerala. 
Sectorul serviciilor a continuat sa fie principalul resort, cu un aport insa usor diminuat, o contributie notabila si 
constanta fiind adusa de industrie. 
Membrii Consiliului au remarcat ca datele statistice indica o reamplificare a gradului de tensionare a pietei muncii 
in trimestrul II. Rata somajului BIM a inregistrat o noua scadere trimestriala, ajungand la un minim istoric de 4,2% 
in luna mai - la care a stagnat inclusiv in iulie -, in timp ce rata locurilor de munca vacante s-a marit pentru al 
doilea trimestru consecutiv. 
Efectivul salariatilor din economie a continuat sa atinga noi varfuri, iar dinamica lui anuala si-a stopat in iulie 
trendul descendent, in conditiile reaccelerarii usoare a cresterii acestuia in sectorul privat, in premiera dupa 
trimestrul I 2017. Membrii Consiliului au concluzionat ca presiunile asupra salariilor vor ramane in ascensiune in 
perspectiva apropiata, date fiind imbunatatirea intentiilor de angajare in trimestrul IV 2018 relevata de sondaje 
de specialitate, dar si acutizarea dificultatilor in recrutarea de personal calificat. In acest context, au fost punctate 
reaccelerarea consemnata in trimestrul II de ritmul anual de crestere a castigului salarial mediu brut nominal, 
precum si palierul de doua cifre pe care acesta s-a mentinut in iulie, in conditiile temperarii lui usoare. 
A fost de asemenea evocata cresterea inregistrata, pentru al doilea trimestru consecutiv, de variatia anuala a 
costurilor salariale unitare din industrie, succedata totusi de o scadere notabila in luna iulie. 
In discutiile privind caracterul conditiilor monetare, membrii Consiliului au aratat ca principalele cotatii ale pietei 
monetare interbancare si-au restrans gradual ecartul pozitiv fata de rata dobanzii de politica monetara ulterior 
reluarii operatiunilor repo de catre banca centrala, ramanand totusi la un nivel inalt. Unii membrii ai Consiliului au 
reliefat ca acest ecart este relevant din perspectiva judecarii conduitei politicii monetare. A fost subliniata relativa 
stabilitate care a continuat sa caracterizeze cursul de schimb leu/euro in lunile recente, atribuibila, cel mai 
probabil, diferentialului considerabil al ratelor dobanzilor fata de cele prevalente in plan european si regional. 
Conform BNR, s-a observat ca avansul in termeni anuali al creditului acordat sectorului privat a ramas robust in 
intervalul iulie-august, la 6,6%, in ambele luni - valoare doar marginal inferioara mediei trimestrului II si usor 
superioara celei din primul trimestru. La randul ei, variatia componentei in lei s-a mentinut pe palierul de doua 
cifre, dar si-a accentuat usor tendinta descrescatoare, preponderent pe seama creditelor pentru locuinte si a 
imprumuturilor acordate societatilor nefinanciare. Ponderea in total a componentei in lei a continuat totusi sa se 
mareasca in iulie si a ramas apoi constanta in august, la 65,3%. 
In ceea ce priveste evolutiile viitoare, membrii Consiliului au convenit, in baza celor mai recente informatii si 
analize, ca rata anuala a inflatiei va continua probabil sa scada pe orizontul apropiat de timp in linie cu prognoza 
pe termen mediu publicata in Raportul asupra inflatiei din august 2018, care anticipa coborarea acesteia la 3,5% 
in decembrie 2018 si apoi la 2,7% la finele anului viitor. S-a precizat ca semnificativa corectie descendenta 
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asteptata a se produce in evolutia inflatiei in trimestrul IV este atribuibila in principal efectelor de baza asociate 
cresterilor consemnate in anul anterior de toate componentele exogene ale IPC: preturile administrate, pretul 
combustibililor, pretul produselor din tutun si preturile LFO. 
Potrivit minutei, contributia dezinflationista a actiunii factorilor pe partea ofertei se contureaza a fi totusi mai 
modesta decat in cea mai recenta prognoza pe termen mediu, date fiind majorarea neasteptata a tarifului la 
energia electrica in luna august, precum si relativa marire a cotatiei petrolului. Aceasta din urma ar putea depasi 
insa din nou asteptarile pe orizontul scurt de timp, cresteri superioare celor previzionate fiind posibile si in cazul 
unor preturi administrate si a preturilor unor produse alimentare, in contextul epidemiei de pesta porcina, al 
evolutiei cotatiilor unor cereale pe piata internationala si al deteriorarii bruste a conditiilor meteorologice in luna 
septembrie. In ipoteza materializarii unor astfel de evolutii adverse, riscul dezancorarii anticipatiilor inflationiste 
ar dobandi o relevanta sporita, au atentionat unii membri ai Consiliului. 
Examinand tendinta probabila a presiunilor inflationiste decurgand din pozitia ciclica a economiei, membrii 
Consiliului au remarcat ca noile evaluari reconfirma perspectiva decelerarii sensibile a cresterii economice in 
termeni anuali in trimestrul III - in mare masura pe fondul unor efecte de baza negative -, succedata de o 
reaccelerare mai modesta a acesteia in trimestrul IV 2018, in conditiile in care dinamica ei trimestriala era 
asteptata sa se tempereze evident fata de trimestrul II si doar marginal fata de prognoza anterioara. S-a aratat ca 
o asemenea evolutie implica o crestere usor mai lenta a gap-ului pozitiv al PIB pe parcursul semestrului II decat in 
prognoza din luna august, dar la valori usor superioare celor anticipate anterior, ca urmare a redeschiderii lui 
peste asteptari in trimestrul II. 
Potrivit minutei BNR, s-a observat totodata ca cele mai recente evolutii ale indicatorilor cu frecventa ridicata 
continua sa indice consumul privat drept motor al cresterii economice si in trimestrul III, dar si determinant 
important al incetinirii acesteia. In acelasi timp, formarea bruta de capital fix este posibil sa-si sporeasca in acest 
interval contributia negativa la dinamica PIB, ca, de altfel, si exportul net, in conditiile in care ecartul dintre 
dinamica anuala a exporturilor si cea a importurilor de bunuri a redevenit negativ in luna iulie, iar soldul pozitiv al 
balantei serviciilor si-a accentuat scaderea in raport cu aceeasi perioada a anului trecut. Pe acest fond, in prima 
luna a trimestrului III, deficitul de cont curent si-a accelerat din nou cresterea in termeni anuali. Finantarea lui 
pare sa fie totusi corespunzatoare, au considerat unii membri ai Consiliului, atragand insa atentia asupra reducerii 
in 2017 a ponderii finantarii autonome. 
Din perspectiva caracterului mixt al evolutiilor analizate, membrii Consiliului, au apreciat ca incertitudinile si 
riscurile la adresa celei mai recente prognoze pe termen mediu a inflatiei raman semnificative. S-au facut referiri 
la relativa volatilitate a sentimentului de incredere a consumatorilor, reintrat totusi recent pe o panta ascendenta, 
precum si la evolutia probabila a venitului disponibil real al populatiei, inclusiv in contextul retensionarii 
conditiilor de pe piata muncii, dar si al evolutiei potentiale a preturilor combustibililor si utilitatilor. Au fost 
evocate si nivelurile inferioare celor programate ale absorbtiei de fonduri europene si ale cheltuielilor publice 
pentru investitii, cu implicatii nefavorabile asupra dinamicii formarii brute de capital fix, si in final asupra 
echilibrelor interne si externe ale economiei, precum si initiativele legislative vizand sectorul bancar, cu potential 
impact advers asupra creditarii societatilor nefinanciare. 
Conform minutei BNR, s-au reliefat, de asemenea, riscurile la adresa performantei economice a zonei euro induse 
de protectionismul comercial si de incertitudinile legate de Brexit, dar si de situatia din Italia si de volatilitatea 
pietei financiare internationale. Implicit, s-au facut referiri la conduita politicii monetare a BCE si la relevanta 
acesteia din perspectiva deciziilor bancilor centrale din regiune. Au fost mentionate si recentele turbulente 
financiare din unele economii emergente, apreciindu-se ca efectele lor de contagiune au fost modeste si s-au 
limitat la economiile vulnerabile din punct de vedere al fundamentelor macroeconomice. 
Potrivit documentului, in acest context, membrii Consiliului au subliniat din nou necesitatea unui mix echilibrat de 
politici macroeconomice, care sa evite o supraimpovarare a politicii monetare, cu efecte indezirabile in economie. 
Totodata, cei mai multi membri ai Consiliului au reiterat importanta unui dozaj si a unei cadente adecvate de 
ajustare a conduitei politicii monetare, din perspectiva ancorarii anticipatiilor inflationiste si a mentinerii ratei 
anuale a inflatiei pe traiectoria evidentiata de cea mai recenta prognoza pe termen mediu a BNR, in conditii de 
protejare a stabilitatii financiare.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Consiliul miniştrilor Mediului UE a aprobat stimularea accesului la vehicule ecologice, la propunerea României 
Consiliul miniştrilor Mediului din Uniunea Europeană a aprobat stimularea accesului la vehicule ecologice pentru 
statele membre unde acestea deţin o cotă de piaţă redusă, pornind de la propunerea României, potrivit 
Ministerului Mediului. 
După mai bine de 13 ore de negocieri, Consiliul miniştrilor Mediului din Uniunea Europeană a aprobat marţi noua 
formă a Regulamentului privind standardele de emisii CO2 pentru autoturisme şi vehicule comerciale uşoare, 
anunţă Ministerul Mediului, într-un comunicat de presă postat pe site-ul instituţiei. 
Astfel, a fost menţinută propunerea Comisiei Europene pentru obiectivele de reducere a emisiilor cu 15% pentru 
anul 2025, pentru ambele segmente de vehicule. 
O noutate o reprezintă diferenţierea ţintelor pentru anul 2030 între segmente: 

  30% pentru vehicule comerciale uşoare; 

 35% pentru autoturisme. 
O altă decizie a Consiliului se referă la modificarea valorii de referinţă pentru 2030, în cazul vehiculelor cu emisii 
zero şi scăzute (ZLEV), pentru autoturisme, de la 30% la 35%. De asemenea, a fost recunoscut rolul vehiculelor 
plug-in-hybrid (PHEV) în tranziţia la electro-mobilitate, prin contribuţia acestora la mecanismul de stimulare 
pentru creşterea cotei de piaţă a ZLEV. 
Pornind de la propunerea României, s-a inclus un stimulent specific pentru producătorii de ZLEV în statele 
membre, unde acest tip de vehicule au o cotă de piaţă sub 60% din media UE, raportată la nivelul anului 2021. În 
acest caz, contribuţia acestora va fi dublată. 
”Principiul de bază de la care a pornit propunerea noastră a fost asigurarea accesului cetăţenilor cu venituri 
scăzute la vehiculele curate. Acest lucru este demonstrat de cota de piaţă redusă a ZLEV în unele state membre. 
În cazul României, deşi avem una dintre cele mai generoase subvenţii din UE pentru ZLEV, adică până la 10.000 de 
euro prin programul Rabla Plus, constatăm că este foarte dificil să creştem cota de piaţă pentru aceste 
autovehicule, care în prezent este peste 0,2%, din cauza puterii de cumpărare mai reduse. Această decizie a 
Consiliului reprezintă un avantaj real pentru români, deoarece îi va motiva pe producătorii auto să vândă vehicule 
ecologice la preţuri accesibile în România, pentru a îşi îndeplini ţintele”, a declarat Graţiela Gavrilescu, viceprim-
ministru şi ministrul Mediului, care a reprezentat România la lucrările Consiliului miniştrilor Mediului din UE. 
Consiliul miniştrilor Mediului din UE s-a reunit marţi, la Luxembourg. Pe lângă dezbaterile asupra Regulamentului 
privind standardele de emisii CO2 pentru autoturisme şi vehicule comerciale uşoare, agenda reuniunii a inclus şi 
adoptarea poziţiei comune a UE pentru Conferinţa ONU privind schimbările climatice (COP24) de la Katowice şi, 
de asemenea, pentru Conferinţa ONU privind diversitatea biologică (COP14 CBD). În ambele cazuri, România a 
susţinut necesitatea atingerii unui numitor comun între statele membre. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Michel Barnier, negociatorul-şef al UE: Uniunea Europeană şi Marea Britanie se apropie de un acord pe tema 
Brexit 
Uniunea Europeană şi Marea Britanie pot ajunge la un acord pe tema Brexit săptămâna viitoare, afirmă 
negociatorul-şef al UE, Michel Barnier, insistând însă că Londra probabil va fi nevoită să accepte controale 
comerciale în Irlanda de Nord. 
"Un acord poate fi adoptat până pe 17 octombrie, miercurea viitoare, dacă reuşim să finalizăm negocierile", a 
declarat Michel Barnier, citat de site-ul agenţiei Reuters. 
Michel Barnier pledează pentru soluţionarea problemei vamale prin instituirea controalelor între Irlanda de Nord 
şi restul Marii Britanii. 
Pentru taxe vamale şi TVA, "propunem folosirea actualelor proceduri, pentru a evita verificări la puncte de tranzit. 
Singurele controale vizibile între Irlanda de Nord şi restul Marii Britanii ar implica scanarea codurilor de bare în 
camioane şi containere, la bordul feriboturilor sau în porturile de tranzit", a explicat Michel Barnier. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com

